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“Surye’nn kuzeynde oluşturulmak stenen terör
kuşağını dört yerden kırıp attık”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, AK Parti Aydın 8. Olağan İl
Kongresi’nde yaptığı konuşmada, “Sınır ötesi
operasyonlarımızla Suriye'nin kuzeyinde oluşturulmak istenen
terör kuşağını dört yerden kırıp attık. Bölücü terör örgütünün
emperyalist efendilerinin himayesinde Türkiye'yi güneyden
çevrelemesine izin vermedik” dedi.

Bugün iki önemli projeyi gerçekleştirmek üzere Aydın'a geldiklerini belirten Cumhurbaşkanı Erdoğan, "İlk olarak 163
kilometre uzunluğuyla Ege Bölgesi'nin ulaşım haritasını yeniden çizen Aydın-Denizli Otoyolu'nun açılışını
gerçekleştirdik. 3 gidiş, 3 geliş olmak üzere 6 şeritli 140 kilometre ana yol ve 2 gidiş, 2 geliş dört şeritli 23 kilometre
bağlantı yoluyla bu eserimiz Aydın ve Denizli'yle birlikte tüm Ege'ye çok önemli katılarda bulunacak" şeklinde konuştu.

Aydın ve Denizli arasında D-320 devlet yolu üzerinden 11 ilçe geçerek trafik şartlarına göre bir buçuk ila iki saat süren
yolculuk süresini 55 dakikaya indirdiklerini bildiren Cumhurbaşkanı Erdoğan, böylece zamandan 6,4 milyar lira,
akaryakıttan ise 1 milyar lira olmak üzere yıllık toplam 7,4 milyar lira tasarruf edileceğini, çevreye zarar veren araçların
karbon emisyonunun da 61 ton azalacağını söyledi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, AK Parti Aydın 8. Olağan İl Kongresi'nin, şehre, davaya, ülkeye ve millete hayırlı uğurlu
olmasını dileyerek, "Teşkilatımıza bir şekilde emek veren ama artık aramızda bulunamayan dar-ı bekaya irtihal etmiş
kardeşlerimizi rahmetle şükranla yad ediyorum. Dün vefat eden AK Parti'mizin çatısı altında milletimize hizmet yolunda
uzun yıllar birlikte yürüdüğümüz Adalet Komisyonu Eski Başkanı Değerli Milletvekilimiz Ahmet İyimaya'ya tekrar
Allah'tan rahmet diliyorum" ifadelerini kullandı.

Cumhurbaşkanı ve AK Parti Genel Başkanı Recep Tayyip
Erdoğan, Atatürk Kapalı Spor Salonu’nda düzenlenen
AK Parti Aydın 8. Olağan İl Kongresi’ne katılarak bir
konuşma yaptı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, konuşmasında, "Ak alnında
bir dağ asaleti var, Hakk'tan başkasına eğilmez Efe'm,
tarih boyu hep başın dik gezmişsin, yiğitliğin kitabını
yazmışsın Efe'm, zafer kazanmış düşman bozmuşsun,
sayıyla, rakamla sayılmaz Efe'm" dizelerini okudu.

Aydın'ın adıyla müsemma bir şehir olduğunu, Aydın'dan Efe ve Zeybeklerin çıkacağını dile getiren Cumhurbaşkanı
Erdoğan, şunları kaydetti: "Aydın'dan darbeci çıkmaz. Şehit başbakanımız Adnan Menderes gibi milletin adamları çıkar.
Aydın'dan mandacı çıkmaz. 'Ya istiklal, ya ölüm' diyen yiğitler çıkar. Bu vesileyle ilk fetihten İstiklal Harbimize, İstiklal
Harbimizden terörle mücadeleye, vatanımız için, bayrağımız için, istiklalimiz için şehit düşen Aydınlı kahramanları
rahmetle, minnetle yâd ediyorum. Ruhları şad, mekânları cennet olsun diyorum. Bugün şu gerçeği bir kez daha altını
çizerek ifade etmek isterim. Eğer bu topraklar üzerinde asırlardır huzur içinde yaşıyorsak bu her bir şehidimizin
sayesindedir. Eğer bayrağımız gönderde özgürce dalgalanıyorsa, ezanlarımız her gün beş vakit semaya yükseliyorsa,
milletçe onurumuzla şerefimizle hayatımızı devam ettiriyorsak, hiç kuşkusuz şehitlerimizin fedakârlığı sayesindedir."
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Cumhurbaşkanı Erdoğan, yüksek şuurla tam 22 yıldır şehitlerin uğruna canlarını feda ettikleri emanetlere sımsıkı sahip
çıktıklarına vurgu yaparak, şöyle devam etti: "O kahramanların çizdiği istikametten ayrılmadan Türkiye'yi yüceltmek
Türkiye'nin itibarını daha da arttırmak için gece gündüz koşturuyoruz. Terörsüz Türkiye hedefimizi gerçekleştirerek
şehitlerimize olan minnet borcumuzu inşallah bir nebze olsun ödemeye çalışacağız. 40 yıl boyunca kanımızı ve
kaynaklarımızı sülük gibi emen bölücü terör musibetinden ülkemizi ve milletimizi biiznillah kurtaracağız. Bu hedef
doğrultusunda son dönemde çok ciddi mesafe aldık. Terörü kaynağında kurutma stratejimizle bölücü terör örgütüne çok
ağır bedeller ödettik. 365 gün devam eden operasyonlarımız sayesinde sınırlarımız içindeki terörist varlığını büyük
ölçüde bitirdik. Irak'ın kuzeyindeki Pençe-Kilit Harekâtımızla, Kandil'le ülkemiz arasına sarsılmaz bir duvar ördük.
Sınır ötesi operasyonlarımızla Suriye'nin kuzeyinde oluşturulmak istenen terör kuşağını dört yerden kırıp attık. Böylece
bölücü terör örgütünün emperyalist efendilerinin himayesinde Türkiye'yi güneyden çevrelemesine izin vermedik."

Cumhurbaşkanı Erdoğan, salondan gelen "Çelik Kubbe" seslerine, "İnşallah geliyor" yanıtını verdi.

Terörle mücadelenin büyük hassasiyetle içeride ve dışarıda sürdürüldüğünü vurgulayan Cumhurbaşkanı Erdoğan,
"Suriye'de 61 yıllık Baas zulmünün sona ermesi ve Suriyeli muhaliflerin Şam'ı özgürleştirmesiyle birlikte bölücü
teröristler iyice kapana sıkışmıştır. Şimdi kendilerine yeni patronlar arıyorlar. Bölgemizin istikrara kavuşmasını
istemeyenlere şirinlik yapıyorlar. Kandan ve gözyaşlarından beslenen emperyalist güçlere göz kırpıyorlar. Ama ne
yapsalar boş, ne yapsalar faydasız" diye konuştu.

"YA TERÖRE TÖVBE EDİP SİLAH BIRAKACAKLAR YA DA
TASFİYE OLMAKTAN KURTULAMAYACAKLAR"

"Türkiye'ye ve Suriye'ye husumetle varabilecekleri hiçbir
yer yok" ifadesini kullanan Cumhurbaşkanı Erdoğan,
şöyle devam etti: "Bölücü emellerin peşinden koştukça acı
sona biraz daha yaklaşacaklar. Sahadaki yeni gerçeklerle
yüzleşmedikçe ömürleri biraz daha kısalacak. Yabancı güç
odaklarına sırtlarını dayayarak hiçbir netice elde
edemezler ve edemeyecekler. Atalarımızın dediği gibi 'el
atına binen tez iner.' Daha önce de söyledim önlerinde
sadece iki tercih var, ya teröre tövbe edip silah
bırakacaklar ya da tasfiye olmaktan kurtulamayacaklar.
Bizim tercihimiz bunun suhulet ve sükûnetle
gerçekleşmesidir. Bizim temennimiz daha fazla kan
akmadan, daha fazla yıkım olmadan terör illetinden
bölgemizin kurtulmasıdır. Bizim önceliğimiz, yıllardır
kan ve gözyaşı deryasına dönmüş ortak coğrafyamızda
artık huzurun, kalkınmanın, istikrarın hâkim olmasıdır.
Gerek Suriye devrimi gerekse iç siyasetimizde atılan
adımlarla Türkiye'yi bu hedefe daha kısa sürede götürecek
bir imkân doğmuştur."
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"HUZURLU, GÜVENLİ, KARDEŞLİĞİN EGEMEN OLDUĞU
ÜLKE VE BÖLGE BIRAKMAK İSTİYORUZ"

Cumhurbaşkanı Erdoğan, bu fırsatın heba edilmemesi gerektiğine inandığını belirterek, "Evlatlarımıza daha huzurlu,
daha güvenli, kardeşliğin egemen olduğu bir ülke ve bölge bırakmayı canı gönülden istiyoruz. Milletimiz Cumhur
İttifakı'nın ne yapmaya çalıştığının gayet farkındadır. Biz de hizmetkârı olmaktan şeref duyduğumuz aziz milletimizin
irfanına, basiretine ve sağduyusuna sonuna kadar güveniyoruz. Allah'ın izniyle kazanan 85 milyonun kardeşliği, huzuru
ve esenliği olacaktır. Önce millet, önce memleket. Bizim şiarımız, siyasette varoluş amacımız sadece budur. İnşallah bu
çizgimizden asla ve asla sapmayacağız" ifadesini kullandı.

Kendileri içeride ve dışarıda kapsamlı ve ince düşünülmüş çalışmalar yürütürken, muhalefetin nelerle meşgul olduğunu
herkesin gördüğünü söyleyen Cumhurbaşkanı Erdoğan, muhalefetin popülist söylemler dışında hiçbir fikir ve teklifinin
olmadığını belirtti.

Muhalefetin, "Meclis kürsüsünde bol keseden vaat dağıttığını" dile getiren Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Ama kendi
işçilerine haklarını vermiyorlar. 'Liyakat, ehliyet' diyerek meydanlarda kükrediler, ellerine geçirdikleri tüm belediyeleri
üç, dört ayda hısım, akraba, yandaş çiftliği hâline getirdiler. Açık söyleyeyim, Sayın Özgür Özel'den umutluyduk. CHP'yi
olumlu yöne dönüştürmesi, CHP'yi normalleştirmesi noktasında ihtiyatlı bir iyimserlik içindeydik ancak
beklentilerimizle uyumlu bir tablo göremedik" değerlendirmesinde bulundu.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, koltuklarda oturanlar dışında CHP'de hiçbir değişim olmadığını belirterek şöyle konuştu:
"Milletle ve milletin kurucu değerleriyle hâlen barışamadılar. Milletle aynı çizgide siyaset yapma alışkanlığını hâlen
edinemediler. Sayın Özel, siyaseti her önüne gelene duymak istediğini söylemek olarak algılıyor. Ankara'da farklı,
Kars'ta farklı, Konya'da farklı, buralara gelince farklı konuşuyor. İstanbul'a gidince ise adeta süt dökmüş kediye
dönüyor. Ne fikri takibi var, ne söylemlerine tutarlılık var, ne de kendisine posta koyanlara haddini bildirecek cesareti
var. CHP'de kim sabah erken kalkarsa onun borusu ötüyor. Gazi Mustafa Kemal'in kurduğu yüzyıllık partiyi milletin
artık alay ettiği çocuk oyun çadırına çevirdiler. Komiklikte, lakaytlıkta maşallah birbirleriyle yarışıyorlar. Sözlerinde,
açıklamalarında ciddiyet ve ağırbaşlılığı ara ki bulasın."

"Hatırlarsanız Sayın Özel, bir ara elinde hesap makinesi, kuyumcu kuyumcu geziyordu" Diyen Cumhurbaşkanı Erdoğan,
şunları kaydetti: "Altın fiyatları üzerinden kendince bazı hesaplar yapıyordu. Bunun üzerine Sayın Özel'e, CHP'li
belediyelerin SGK'ye olan borçlarının kaç çeyrek altın olduğunu hesaplamasını tavsiye etmiştik. Tabii borç çok fazla
olunca beş, altı gün sesi çıkmadı. Önceki gün baktım, iyi kötü bir şeyler karalamış, CHP'li belediyelerin Sosyal Güvenlik
Kurumuna olan borçlarını ton olarak hesaplamış. Sadece ilk 7 belediyesinin SGK'ye borcu 15,5 ton altınmış. Sayın
Özel'i, CHP'li belediyelerin Sosyal Güvenlik Kurumuna olan kamyon kamyon borçlarını altın cinsinden de hesapladığı
için tebrik ediyorum. Yalnız kendisine bir ev ödevimiz daha olacak. Hazır elini atmışken kaynağı karanlık para kulelerini
ve şişirilmiş konser faturaları üzerinden CHP'li belediyelerin yolsuzluklarını da hesaplarsa fevkalade yerinde olur.
Aceleye getirmesin gerekirse belediye başkanlarından da yardım alsın."

“ESERLERİMİZLE KONUŞACAK, YATIRIMLARIMIZLA GÜNDEME GELECEĞİZ”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Bunlar hizmet etmeyi hem bilmiyorlar hem de sevmiyorlar. Hep söylüyorum, Gazi Mustafa
Kemal'in hatırasına hürmeten CHP'ye sempati besleyen vatandaşlarımıza Allah sabır versin. Ortada parmakla
gösterebilecekleri hiçbir eserleri yok. Ama bakıyorsunuz ihtiraslar, ayak oyunları, parti içi iktidar kavgaları almış başını
gidiyor. Elbette biz bunlara göre tempomuzu ayarlamıyoruz" diye konuştu.

Parti teşkilatına seslenen Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Biz efendilik taslamaya değil, millete hizmet etmeye geldik. Bu
minvalde, bu istikamette de yürümeye devam edeceğiz. Eserlerimizle konuşacak, yatırımlarımızla gündeme gelecek,
inşallah hizmetlerimizle de milletimizin kalbini fethedeceğiz" dedi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Aydın'a kazandırılan kamu yatırımlarının güncel değerinin 448 milyar lira olduğunu bildirdi.
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Yapılan yatırımları da sıralayan Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Adalette 5 milyar lira, eğitimde 23 milyar lira, gençlik ve
sporda 3 milyar lira, sosyal yardımlarda 66 milyar lira, sağlıkta 7,5 milyar lira, çevre ve şehircilikte 36 milyar lira,
ulaştırmada 71 milyar lira, tarımda ve ormanda tarımsal hibe destekleri dahil 124 milyar lira, sanayi ve teknolojide 2
milyar lira, enerjide kamu ve özel toplam 99 milyar lira, kültür ve turizmde 3 milyar lira, çalışma ve sosyal güvenlikte
teşviklerle birlikte 9 milyar lira yatırım yaptık" diye konuştu.

Aydın'da 50 spor tesisi inşa ettiklerini, 4 tesisin yapımı ile 4 tesisin proje ve ihale aşamasının sürdüğünü aktaran
Cumhurbaşkanı Erdoğan, şöyle devam etti: "Toplam 1499 yataklı 25 hastane dahil 65 sağlık tesisi kazandırdık. 950
yataklı Aydın Şehir Hastanemizi bu yıl içerisinde tamamlayıp hizmete açacağız. Ayrıca Çine Devlet Hastanesi ile Didim
Devlet Hastanesi ek binasının yapımında sonlara geldik. TOKİ ile toplam 4 bin 900 konut projesi başlattık. Bunlardan 2
bin 687 konutu vatandaşlarımızın hizmetine sunduk. 2 bin 213 konutun inşasına devam ediyoruz. Aydın'da 4 millet
bahçesi projemiz bulunuyor. Bunların 2'sini tamamlayıp hizmete aldık. Efeler Millet Bahçesi proje aşamasında.
Bozdoğan Millet Bahçesi için ise yer seçimini yapacağız."

Aydın'ın 114 kilometre bölünmüş yol uzunluğunu toplamda 482 kilometreye çıkardıklarını belirten Cumhurbaşkanı
Erdoğan, "Bütünlüğü sıcak karışım kaplamalı yol ağını ise 89 kilometreden 445 kilometreye yükselttik. İzmir-Aydın ve
İstanbul-İzmir otoyolları ile İzmir üzerinden tüm Ege ve Marmara Bölgesi'ne konforlu ve güvenli bir şekilde entegre
ettik. Aydın-Denizli Otoyolu'nu inşa ederek Denizli üzerinden Akdeniz Bölgesi ve tüm İç Anadolu'ya da konforlu,
güvenli ulaşımını tesis ettik" dedi.

Aydın Şehir Hastanesi bağlantı yolu, Selçuk-Ortaklar-Aydın bölünmüş yolu gibi 10 ayrı kara yolu projesinin
çalışmalarının da sürdüğünü bildiren Cumhurbaşkanı Erdoğan, şunları kaydetti: "Aydın il sınırlarındaki mevcut 205
kilometrelik konvansiyonel hattın tamamını yeniledik ve bakımını yaptık. Selçuk-Ortaklar, Ortaklar-Aydın, Aydın-
Denizli hızlı tren etüt ve proje işlerini bitirdik. Millî sinyalizasyon projesi kapsamında 176 kilometre uzunluğundaki
Ortaklar-Aydın-Denizli hattında çalışmalarda sona yaklaştık. İnşallah mart ayında tamamlamayı planlıyoruz. Peki,
Aydın'a başka ne yaptık? Aydın'ı yat turizmi açısından çok önemli bir merkez hâline getiren Didim Yat Limanı'nı
şehrimize kazandırdık. Su ve sulama yatırımlarında 14 baraj, 14 gölet, 6 hidroelektrik santralinin de aralarında olduğu
221 tesis inşa ettik. 4 baraj, 2 gölet, 8 sulama, 2 içme suyu, 2 arazi toplulaştırma ve 13 taşkın koruma olmak üzere 31
projemizin inşası sürüyor. Şehrimize bir teknopark, 10 AR-GE merkezi ve 3 tasarım merkezi kurduk."
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Bozdoğan, Didim, Karacasu ve Karpuzlu'yu 2 yıl içinde doğal gazla buluşturacaklarını belirten Cumhurbaşkanı
Erdoğan, şu ifadeleri kullandı: "Allah ömür, milletimiz de yetki verdikçe Aydın için eser üretmeye, taş üstüne taş
koymaya devam edeceğiz. Bunu hep birlikte başaracağız. Sizlerden de omuzlarınızdaki yükün şuuruyla çalışmanızı,
koşturmanızı bekliyorum. Bu süreçte sapasağlam duracağız. Fitneye, fesada, kırgınlığa, ayrılığa asla prim vermeyeceğiz.
Teşkilat olarak birbirimize bir duvarın tuğlaları gibi kenetleneceğiz. Unutmayın, güçlü teşkilat demek, güçlü parti,
güçlü iktidar, güçlü ülke demektir. Siz bizim illerimizdeki, ilçelerimizdeki uç beylerimizsiniz. Siz bu davanın Aydın'daki
sancaktarlarısınız, siz bu partinin şehrimizdeki neferlerisiniz. Ben sizlere güveniyorum. Sizlere inanıyorum. Sizlerle yol
yürümekten büyük onur duyuyorum. Rabb'im yol arkadaşlığımızı daim eylesin diyorum. Partimize emeği geçen tüm
arkadaşlarımı tebrik ediyor, yeniden görev almayacak, alamayacak arkadaşlarıma kalpten teşekkür ediyor, göreve
başlayacak arkadaşlarıma Rabb'imden başarılar diliyorum."

Öte yandan, Cumhurbaşkanı Erdoğan, Aydın 8. Olağan İl Kongresi'nin yapılacağı salona geçmeden, otobüs üzerinden
halka seslendi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, konuşmasında "Sevgili Aydınlılar, sevgili gençler, hanımefendiler, beyefendiler, sizlerin tabii
bu coşkusunu görünce hemen kapalı spor salonuna geçmek de doğru olmazdı. Sizi bir selamlayalım, ondan sonra da
salona geçelim istedim. Ve sizler bizim geleceğe yönelik umudumuzsunuz. Sizler bizim geleceğe yönelik varlığımızsınız.
Sizler bizim övünç kaynağımızsınız ama durmak yok yola devam ve sizler umudun, icraatın, geleceğin adısınız" dedi.
Alandaki sporcu çocuklara seslenen Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Sizden özellikle sportif faaliyetlerinizde hep bir numara
olmanızı bekliyoruz. Karatede, tekvandoda sizlerden geleceğe yönelik inşallah olimpiyat şampiyonları çıkmasını
bekliyoruz" diye konuştu.

Anne ve babalara da seslenen Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Anneler, babalar, sizler önünü kesmeyeceksiniz tamam mı?
Bizler de devlet olarak inşallah bu yavrularımızın önünü her zaman açacağız" dedi.

Sporcu çocukları otobüsün üzerine davet ederek onlarla konuşan Cumhurbaşkanı Erdoğan, daha sonra çocuklara
oyuncak verdi.
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“Uluslararası sstemn adaletszlğ karşısında Kıbrıs Türk
halkının haklarını savunmaya devam edeceğz”
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Cumhurbaşkanı Ersn Tatar le Türkye Cumhuryet Dışşler Bakanı Hakan
Fdan’ın gerçekleştrdğ görüşmenn ardından ortak basın toplantısı düzenlend

Cumhurbaşkanı Ersin Tatar, Türkiye Cumhuriyeti Dışişleri Bakanı Hakan Fidan’ı Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti’nde
görmekten ve kendisini ağırlamaktan büyük memnuniyet duyduğunu ifade ederek, “Türkiye Cumhuriyeti
Cumhurbaşkanı Sayın Recep Tayyip Erdoğan’ın liderliğinde, ülkemiz KKTC’nin de bulunduğu bu önemli coğrafyada,
vicdanın sesi olan Türkiye Cumhuriyeti’nin savaşlar, krizler ve insanlık trajedileri karşısında gösterdiği önderlik bizlerin
de göğsünü kabartmaktadır” dedi. 

Cumhurbaşkanı Tatar basın açıklamasında şunları belirtti:

“Birbirine düşman, birbiriyle konuşmayı reddeden veya muhatap almak istemeyen taraflar arasında köprüler kuran,
şiddet yerine diplomasinin önemini uluslararası sisteme gösteren Şahsınız başta olmak üzere Bakanlığınız mensuplarının
ortaya koymakta olduğu parlayan diplomasiyle de gurur duyuyoruz.”
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CUMHURBAŞKANI TATAR ŞUNLARI KAYDETTİ:

“Kıbrıs Türk tarafı olarak statükonun muhafazasına hayır diyoruz. BM Genel Sekreteri’nin eski Kişisel Temsilcisi Sayın
Holguin tarafından 6 ay boyunca yapılan çalışmaların sonucunda ortaya çıkan raporda da belirtildiği gibi 2004’te Rum
Halkının hayır oyuyla ölmüş ve 2017’de Crans-Montana zirvesi sonrasında gömülmüş federasyonun artık bir uzlaşı için
iki tarafça kabul gören bir çözüm modeli olmadığını kayda geçirmiştir.

Bu gerçeklik geçtiğimiz 15 Ekim’de Sayın Guterres’in ev sahipliğinde New York’ta Rum liderle gayriresmi bir görüşme
gerçekleştirdiğimiz akşam yemeğinin ardından yine Genel Sekreter tarafından yapılan açıklamada da net bir şekilde
ortaya konmuştur. Bu gerçekliği kabul etmeyen, çıkarlarına ters düştüğü için federasyonda ısrarcı olan taraflar yok
mudur, evet vardır. Ancak, bizim için o tarafların pozisyonları ve ne istediklerinin bir önemi yoktur. Eğer adil ve kalıcı
bir çözüm arzu ediliyorsa, böylesine bir uzlaşı, ancak tarafların rıza gösterecekleri bir zeminde müzakere edilerek
bulunabileceği bir realitedir.”

Nihai bir çözüme ulaşılıncaya kadar iki devletin iş birliği ile çeşitli konularda çalışmalar yürüttüklerini belirten
Cumhurbaşkanı Tatar şunları kaydetti:

“Bu anlayışla çalışmalarımızı iki koldan devam ettiriyoruz. Birincisi bildiğiniz üzere yeni geçiş kapılarının açılmasına
yöneliktir. Geçiş kapılarını kullanmak isteyenlere kolaylık sağlamak biz liderlerin görevleri arasındadır. 2003 yılında
açılan ilk geçiş kapısının, iki tarafın ilişkilerine somut yansımaları oldu. Halihazırda iki taraf arasında 9 geçiş kapısı
bulunmaktadır. İki taraf arasında gerçekleşen toplam geçişlerin yüzde 65’i Metehan kapısından yapılmaktadır.

Bu kapının rahatlatılması gerekmektedir ve özellikle Lefkoşa’da ikinci bir araçlı geçiş noktası şart olmuştur. Kapılarda
yaşanan sıkışıklığın giderilmesi noktasında üzerimize düşeni yapmaya hazır olduğumuzu her fırsatta söyledik. Haspolat
kapısı hem ticari faaliyetler hem de normal geçiş için ekonomik örgütlerimiz ve ilgili belediyemiz de dahil olmak üzere,
herkesin talebidir. Eğer bir karşılık istiyorsa, Rum lidere çağrım bir kapı önerisi yapmasıdır.

“Kendi çıkarları söz konusu olunca insan haklarının ayaklar altına alınmasına seyirci kalan, masumların hemen her gün
katledilmesine göz yuman uluslararası sistemin geldiği adaletsiz küresel ortamda Kıbrıs Türk Halkı’nın özden gelen
haklarının tesisi için, egemen eşitliğimiz ve eşit uluslararası statümüzün teyidi için büyük bir mücadele vermekteyiz” diye
konuşan Cumhurbaşkanı Tatar, verilen mücadelede Kıbrıs Türklerini her platformda destekleyen ve hak ettiğimiz statüye
kavuşabilmemiz için tüm imkanlarını seferber eden Anavatan Türkiye’ye teşekkür etti.

“Türkiye Cumhurbaşkanı Sayın Erdoğan’ın Türk Devletleri Teşkilatı gözlemci üyeliğimiz de dahil olmak üzere, bizzat
sarf ettiği ve sarfetmekte olduğu gayretlere ne kadar teşekkür etsek azdır. Bu vesileyle kendisine Halkımın sonsuz sevgi ve
saygılarını sizlerin aracılığıyla iletmek istiyorum” ifadelerini kullanan Cumhurbaşkanı Tatar, 61 yıldır temel insan
haklarımıza erişimimizi engellemek için sürekli başarısızlığa uğrayan, tüketilmiş zeminde yürütülen müzakerelerin
mazeret olarak kullanılmasına izin veren uluslararası aktörlere ‘bu böyle gitmez, gidemez’ dediklerini belirterek,
sahadaki gerçeklerin masaya yansıyacağı yeni bir vizyonla müzakere yoluyla bulunacak bir çözüme taraf olduğumuzu da
sürekli olarak ifade ettiklerini söyledi.

56 yıllık müzakere süreçlerinde sürekli başarısızlığın en önemli sebebinin soruna teşhisinin yanlış konması, istenmeyen
bir formülün dayatılmaya çalışılması ve bunun bilinmesine rağmen bunda ısrar edilmesi olduğuna işaret eden
Cumhurbaşkanı Tatar, önceki Genel Sekreterlerin dahi ifade ettiği bu gerçekliğin çok iyi bilinmesine rağmen Kıbrıs
Türk Halkını hem izolasyona hem de statükoya mahkûm eden tüketilmiş bu zeminde ısrar edilmesinin beyhude olduğunu
söyledi.
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Şu anki pozisyonları transit, yatay geçişlerdir. Geçişlerde yaşanın sıkıntılar Rum tarafınca da iyi bilinmektedir. Buradan
Rum lider Sayın Hristodulides’e bir çağrıda bulunmak istiyorum, gelin 20 Ocak’ta bir görüşme yapalım ve yeni geçiş
kapılarının açılması konusunu yapıcı bir şekilde ele alalım.”

Mart ayı ortalarında İsviçre’de gerçekleştirilecek gayriresmi genişletilmiş toplantıya değinen Cumhurbaşkanı Tatar, “Bu
toplantıya BM Genel Sekreteri ev sahipliği yapacak ve iki Lider, Anavatanlar olarak Türkiye ve Yunanistan’ın Dışişleri
Bakanları ve daha düşük seviyede Birleşik Krallık temsilcisi katılacak. Bu toplantıya ilişkin detaylar yakın zamanda
adaya gelecek olan Genel Sekreter Yardımcısı Sayın Rosemary DiCarlo ile netleştirilip, duyurulacaktır” dedi.

Genişletilmiş gayriresmi toplantının büyük öneme sahip olduğunu belirten Cumhurbaşkanı Tatar, bu toplantıda, Kıbrıs
adasının geleceği için atılacak bir sonraki adımların konuşulacağını, iş birliği alanları da dahil olmak üzere, iki tarafın
ilişkilerinin nasıl düzenlenebileceğini ve aynı zamanda oluşabilecek krizlerin barışçıl yolla nasıl çözülebileceğini pratik ve
pragmatik bir anlayışla istişare ve diyalog çerçevesinde konuşmaya gideceklerini söyledi. “Kıbrıs Türk tarafı
yanılsamaların bir kenara bırakılması gerektiği noktasındadır ve hasır altı etme siyasetiyle bir yere varılmayacağını da
anlatmaya devam edecektir” diyen Cumhurbaşkanı Tatar, 50 yılı aşkın bir süredir, Anavatan Türkiye’nin gerçekleştirmiş
olduğu Mutlu Barış Harekatı sayesinde Kıbrıs coğrafyasında barış ve huzur hüküm sürdüğünü, 41 yıl önce ilan ettiğimiz
Devletimiz bu huzur ve güven sayesinde vardır ve tüm zorluklarımıza rağmen Devletimizi ileriye götürmenin hepimizin
görevi olduğunu kaydetti. “Bir Devlet ve bir Halk olarak özden gelen haklarımızın teyidi, temel insan haklarımızın tesisi
için diyalog ve diplomasiyi en öne alarak çabalarımızı sürdüreceğiz” diyen Cumhurbaşkanı Tatar, diyaloğun söylemden
eyleme geçmesiyle anlamlı olduğu bilinciyle belirledikleri yol haritası çerçevesinde adım atmaya devam edeceklerini
sözlerine ekledi.

Türkiye Cumhuriyeti Dışişleri Bakanı Hakan Fidan, görüşmenin ardından düzenlenen ortak basın toplantısında yaptığı
konuşmada, uluslararası ortamlarda herkesin var olan gerçekliğin hukuksallığa büründürülmesi gerektiği konusunda
hemfikir olduğunu belirterek, bunun Doğu Timor ve Güney Sudan'da olduğunu ve Kıbrıs'ta da olabileceğini ifade etti.

1974'ten bu yana iki kesim arasında kan dökülmediğini, savaş olmadığını, Güney Kıbrıs Rum Yönetimi'nin (GKRY)
ekonomi, yatırım ve turizm alanlarında ilerlediğini aktaran Fidan, savaş ve terör tehdidi de olmadığını ve KKTC'nin de
kendi yoluna barışla devam ettiğini dile getirdi.

Fidan, bunun daha yapısal hale getirilebileceğini kaydederek, uluslararası toplumun neden bunun görmezden geldiğini
sorguladı.

Asıl çağrısını GKRY'deki vatandaşlara ve siyasi liderlere yapmak istediğine işaret eden Fidan, "Onlar da Kıbrıs adasını
daha ileriye modern şekilde, kalkınmış olarak, barışçıl şekilde ve güvenliği sonsuza kadar teminat altına almak
istiyorlarsa bu türden çözümleri hayata geçirmede cesur davranmaları gerekiyor. Ben buradan kendilerini cesur olmaya
davet ediyorum." dedi.

Fidan, bu konuda sağduyusu olan insanların ellerinden geleni yapacağına inandığını belirterek, iki devletli çözümden
sonra adanın otorite ve inisiyatif sahibi siyasetçilerinin iki taraftan da bir araya gelip adayı çok daha ileri götürmek için
ellerinden geleni yapacaklarını söyledi.

Yunanistan ile Türkiye arasında cereyan eden olumlu siyasi havanın adada yankı bulmasını istediklerini kaydeden Fidan,
"Yunanistan'ın, Türkiye'nin, KKTC'nin ve GKRY'nin hep beraber bir araya gelerek daha iyi bir geleceği bölgemizde
inşa etmesi mümkün." dedi.
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Fidan, bu formülü hayata geçirmek için dünü kaybettiklerini ancak geleceği kaybetmemeleri gerektiğini aktararak,
"Dört kesim bir araya gelelim. Bölgemizde, hem Ege'de hem Akdeniz'de beraber barış dolu, huzur dolu bir geleceği inşa
edelim. Bu sadece kendi halklarımıza değil, bölgeye de muazzam bir refah ve barış getirecek." ifadelerini kullandı.

"Tarihsel yolculuk engellenemez"

İki kesimin kendi arasında gerçekten daha belli noktalarda nihai çözüme gitmeden ortak menfaat alanlarını
kullanabileceğine inandığını vurgulayan Fidan, enerji ve ekonomi ile alakalı iki medeni toplumun kuzeyi ve güneyiyle bir
araya gelerek atabilecekleri adımlar olduğunu söyledi.

Fidan, konuya ilişkin gözlemlerine dair, "Radikal duruşlar, ötekileştirme, baskı altına alma, uluslararası izolasyonu her
türlü şekliyle uygulatmaya çalışma. Zaman zaman önüme raporlar geliyor. Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti lehine olan
minnacık hususlar; bir gümrükten birisinin geçmesini engelleme, bir uçuşun yasaklanması, üniversiteyle ilgili sorunlar,
ticaretle ilgili sorunlar, iş adamlarının tutuklanması vesaireler. Bunlarla bu tarihsel yolculuk engellenmez." diye
konuştu.
Bunlar yerine inisiyatif sahibi liderlerin daha büyük resme bakıp, bu adadaki beraberlikten nasıl daha büyük bir refah ve
barış üretebileceklerine yoğunlaşmaları gerektiğine dikkati çeken Fidan, "Bunu düşünecek kadar, ileri götürecek kadar,
vizyoner ve cesur insanlar var mı? Bekleyip göreceğiz." dedi.

Fidan, "Biz Türkiye olarak KKTC'nin maruz kaldığı bu izolasyondan en az şekilde etkilenmesi için elimizden gelen
bütün gayreti gösteriyoruz." dedi.

Fidan, KKTC'yi ziyaret etmekten duyduğu memnuniyeti vurgulayarak, KKTC halkına Cumhurbaşkanı Recep Tayyip
Erdoğan'ın en içten selamlarını ve iyi dileklerini getirdiğini söyledi.

Kıbrıs Türkü'nün son 50 yıldır maruz kaldığı izolasyonun "neredeyse sessiz bir insanlık suçu haline dönüşmüş durumda"
olduğunu söyleyen Fidan, "Dünyanın gözü önünde cereyan eden bu insanlık suçunun maalesef sessiz ortakları var ve
birçoğu bunu ya bilerek ya bilmeyerek icra ediyorlar. Biz Türkiye olarak KKTC'nin maruz kaldığı bu izolasyondan en az
şekilde etkilenmesi için elimizden gelen bütün gayreti gösteriyoruz." dedi.

Fidan, söz konusu gayretin bundan sonra da devam edeceğinin altını çizerek, Türkiye'nin, bütün kurumlarıyla KKTC ile
tarım, ekonomi, ulaştırma, enerji ve telekomünikasyon başta olmak üzere işbirliğini artırmaya devam edeceğini bildirdi.

Bu konuda "en ufak bir tereddüt olmadığına" dikkati çeken Fidan, adada son 50 yıldaki gerçekliğin, "iki ayrı toplumun,
iki ayrı kesimde kendini yönetmesi" olduğuna değindi.

Fidan, bu gerçekliğin artık bir hukuksallığa bürünmesi gerektiğinin önemine işaret ederek, adanın iki devletli çözümle
yoluna devam etmesi gerektiğini söyledi.
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2 devletli çözümün önemi

"Var olan gerçekliği göz ardı ederek, 50 yıl önceki statükoyu bugün bile kendilerinin kabul etmediği bir çözüm
formülüyle masaya getirip; buradan Kıbrıs sorununa çözüm üretmeye çalışmak gerçekten beyhude zaman harcamaktır."
değerlendirmesini yapan Fidan, bunu konuştuğu muhatapların kendilerinin de bildiğini söyledi.

Fidan, adada 2 devletli çözümün önemi, tescili ve bunun dışında başka bir seçenek olmadığını herkesin gördüğüne vurgu
yaparak, diğer yolların samimiyetle denendiği ancak başarılı olamadığını aktardı.

Yeni bir gerçekliğin oluştuğuna dikkati çeken Fidan, söz konusu durumda gerçeklikle bağdaşmayan zorlama bir
yöntemin hayata geçirilme çabasının uluslararası sistem ve hukuk açısından olumsuzluğuna değindi.

Fidan, adayı "Allah vergisi cennet bir köşe" şeklinde nitelendirerek, 2 devletli çözümün olması durumda adanın enerjisi,
ekonomisi ve turizmle büyük bir kalkınma hamlesi içerisinde olacağının kesin olduğunu kaydetti.

Birbirine güvenen, birbirinin egemenliğine, sınırına ve güvenliğine saygı duyan adadaki iki devletin geliştireceği çeşitli
işbirlikleri modelleriyle bir arada aynı çatı altına bulunmaktan çok daha fazla olumlu etkiyi, ekonomik kalkınmayı,
barışı, istikrarı, bölgeye ve onun ötesinde muazzam bir katkı getirme potansiyelini de beraberinde taşıyabileceklerine
dikkati çeken Fidan, şunları kaydetti:

"Fakat bunu görmemezlikten gelip, ifade etmeye bile cesaret edemeyen, çünkü herkesin kendi iç politik endişeleri var.
Buradaki siyasetçilerin kendi politik tartışma alanları var. Rum kesimindeki siyasetçilerin tartışma alanları var. Herkes
kendi ezberini bozmadan, mümkün olduğunca güvenli alanda bulunarak, risk almadan siyasi olarak yoluna devam
ediyor. Peki bu adaya bir çözüm getiriyor mu? Getirmiyor."

"KKTC ile dayanışmamız artarak devam edecek"

Fidan, adanın iki devletli çözüm içerisinde yoluna devam etmesi gerektiğini vurgulayarak, şunları kaydetti:

"Bunun bölgeye yapacağı katkı, kendi halklarına yapacağı katkı, küresel barışa yapacağı katkı inanılmaz derecede büyük
olacak. Dolayısıyla biz uluslararası toplumu bu konuda pozisyon almaya, bu hususa destek vermeye davet ediyoruz.
Alternatifinin pratikte mümkün olmadığı, tek çözümün Kıbrıs Türklerinin diğer tarafın bir azınlığı olarak muamele
görmesi olduğu başka türden çözüm modellerinin, dayatılma şanslarının bir yere gitmeyeceğini herkes biliyor."

Fidan, KKTC ve Türkiye'nin dayanışmasının artarak devam edeceğine işaret ederek, "Cumhurbaşkanımızın (Recep
Tayyip Erdoğan) bu konudaki iradesi ortada. Bizler de elimizden geleni yapıyoruz. Uluslararası diplomaside de her türlü
desteği vermeye, konuyu barışçıl yöntemlerle daha yapıcı bir şekilde ilerletmeye devam edeceğiz." dedi.

Adada iki devletli çözüm konusunda "umutlu" olduğunu ifade eden Fidan, şöyle devam etti:

"Biz teklif ettiğimiz bir konuda başka yerlerde olan sorunların aksine, uluslararası ilişkilerde, şimdi ismini vermek
istemeyeceğim başka coğrafyalar da var, burada getirdiğimiz teklifle alanda var olan bir gerçekliği değiştirmeyi
hedeflemiyoruz. Şu ana kadar çözüme kavuşan bütün barış anlaşmaları üç aşağı beş yukarı alandaki gerçeklikleri öyle
veya böyle değiştirmişlerdir. Bizim teklifimiz, çalışmamız alandaki gerçekliğin tescil edilmesi hususu. Kıbrıs, iki devletli
çözüme kavuştuğu zaman şu anki halinden farkı ne olacak? Sınırlar aynı. İnsanlar aynı yerde yaşıyor. Gündelik hayat,
ertesi sabah yine aynı şekliyle devam edecek. Buna ilave, adada daha büyük bir kalkınmanın, daha büyük bir refahın
yolunu da açmış olacağız. Ben bu konuda iyi anlattığımız takdirde, yapıcı ilişkiler geliştirdiğimiz takdirde, uluslararası
toplumun da, Kıbrıs Rum kesiminin de, Yunanistan'ın da, gerek siyasetinin gerek halkının bu fikre alışacağına
inanıyorum."
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Kurucu Cumhurbaşkanı Denktaş vefatının 13’üncü yıl
dönümünde anıt mezarında düzenlenen törenle anıldı.

Kurucu Cumhurbaşkanı Rauf Raif Denktaş, vefatının 13’üncü yılında başkent Lefkoşa’da anıt mezarında düzenlenen
törenle anıldı.

Anma törenine, Rauf Denktaş’ın ailesi, Cumhurbaşkanı Ersin Tatar, Cumhuriyet Meclisi Başkanı Ziya Öztürkler,
Başbakan Ünal Üstel, Yüksek Mahkeme Başkanı Bertan Özerdağ, 2. Cumhurbaşkanı Mehmet Ali Talat, Türkiye’nin
Lefkoşa Büyükelçisi Yasin Ekrem Serim, KTBK Komutanı Tümgeneral Sebahattin Kılınç, GKK Komutanı Tümgeneral
İlker Görgülü, CTP Başkanı Tufan Erhürman, Başbakan Yardımcısı, Turizm, Kültür, Gençlik ve Çevre Bakanı Fikri
Ataoğlu, Bayındırlık ve Ulaştırma Bakanı Erhan Arıklı, diğer bazı bakanlar, milletvekilleri, LTB Başkanı Mehmet
Harmancı, sivil toplum örgüt temsilcileri ile öğrenci ve vatandaşlar da katıldı.

Cumhurbaşkanı Ersin Tatar anıt özel defterini imzaladı ve konuşma yaptı.

Cumhurbaşkanı Ersin Tatar, anıt özel defterine şunları yazdı:

“Saygıdeğer Cumhurbaşkanım,

Bugün yine sizin huzurunuzda, sizi anıyor, sizin yolunuzda, izinizde olduğumuzu bir daha yineliyoruz. Sizin bıraktığınız
bir vasiyet vardır:

Egemenliğimize, devletimize ve Türkiye’mize sımsıkı sarılmak. Bu vasiyetinizi yerine getirmek için içte ve dışta büyük
gayretler göstermekte, devletimize, egemenliğimize, bayrağımıza ve Türkiye’mize sımsıkı sarılmaktayız.

Rahat uyuyun, ruhunuz şad olsun.

Gerçekten Kıbrıs davası önemli bir noktaya gelmektedir. Çünkü artık egemenliğimizi konuşuyoruz. Egemen eşitlik
temelinde, yan yana yaşayan iki devletin anlaşması ile ancak Kıbrıs’ta bir anlaşma olabilir. Sizin bıraktığınız yolda
gidiyoruz.

Su anda seçilmiş Cumhurbaşkanı olarak, odanızda çalışmaktan duyduğum gururu paylaşmak istiyorum. Sizin bir
öğrencinizim, sizden çok şeyler öğrendim. Dolayısıyla, siyasi duruşum ve söylemlerim sizin izinizden devam etmektedir.
Sizin ilkelerinizi savunuyorum ve savunmaya devam edeceğim. Çünkü sizin gibi ben de inanıyorum ki Kıbrıs Türklerinin
bu coğrafyada var olabilmesi için mutlaka kendi devletine ve egemenliğine sahip çıkması gerekmektedir.
Bu anlamda Anavatan Türkiye Cumhuriyeti’nin de desteğini tamamen arkamıza almış durumdayız. Bir kez daha
yineliyorum, rahat uyuyun, bıraktığınız mirasa canla başla sahip çıkıyoruz.”
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Cumhurbaşkanı Ersin Tatar, anma töreninde yaptığı konuşmada, Kurucu Cumhurbaşkanı Rauf Denktaş’ı, vefatının
13’üncü yıl dönümünde rahmet, minnet ve özlemle andıklarını ifade etti.

Rauf Denktaş’ın ömrünü Kıbrıs milli davasına adadığını belirten Cumhurbaşkanı Tatar, Denktaş’ın hayatı boyunca
Anadolu, Türkiye sevgisi ile Kıbrıs Türk halkının bağımsızlığı için mücadelesini sürdürmüş bir lider olduğunu vurguladı.
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Cumhurbaşkanı Ersn Tatar, Kıbrıs Türk halkının varoluş ve özgürlük
mücadeles lder Dr. Fazıl Küçük, 41'nc ölüm yıl dönümünde anıt

mezarının da bulunduğu Anıttepe'de düzenlenen törene katıldı

“Dr. Fazıl Küçük, Kıbrıs Türk halkının mücadelesnn br smges olarak her zaman tarhmzde haklı yern koruyacaktır”

Cumhurbaşkanı Ersin Tatar, törende yaptığı konuşmada, varoluş ve özgürlük mücadelesi lideri Dr. Fazıl Küçük’ü, vefatının 41’inci yıl dönümünde
anmak için bir araya geldiklerini ifade etti.

Cumhurbaşkanı Tatar, İngiliz sömürge yönetimi döneminde, 1923 Lozan Anlaşması sonrasında Kıbrıs Türkü’nün büyük bir umutsuzluk ve yok
olmayla karşı karşıya kaldığında Dr. Küçük'ün cesurluğu, kararlılığı ve liderliğiyle halkına umut olduğunu dile getirdi.

Küçük’ün bir doktor olarak her zaman halkın içinde olduğunu kaydeden Cumhurbaşkanı Tatar, “Anavatan Türkiye Cumhuriyeti ile kurmakta
olduğu ilişkileriyle, sık sık Türkiye ziyaretleriyle, daha sonra yanına aldığı Kurucu Cumhurbaşkanımız Rauf Raif Denktaş ile Türkiye’yi Kıbrıs
meselesinde, ciddiyetle ele aldı.” ifadelerini kullandı.

“Türkiye’nin merhum Başbakanı Adnan Menderes ve Dışişleri Bakanı Fatin Rüştü Zorlu’nun Kıbrıs meselesine verdikleri destekle, 1960 kuruluş
anlaşmalarında Kıbrıs Türkü kurucu ortak ve Türkiye Cumhuriyeti'nin tek taraflı müdahale hakkı ve garantörüyle yeni bir aşamaya geçilmiştir.”
diyen Cumhurbaşkanı Tatar, Kıbrıs’ın Yunanistan’a bağlanmasının engellendiğini anlattı.

Kıbrıs Cumhuriyeti kuruluş anlaşmalarında Dr. Küçük’ün Türkiye adına imzasıyla yeni bir dönemin başlangıcı olduğunu kaydeden Cumhurbaşkanı
Tatar, Makarios'un o dönemki söylemlerine de değindi.

“Kanlı Noel ile Kıbrıs Türk halkına yapılan saldırılarda bizleri imha etmek için 113 köyümüz yakılıp yıkıldığında ve nüfusun yarısının göçmen olarak
Lefkoşa'nın çeşitli farklı bölgelerinde zor şartlarda yaşamlarını sürdürürken yanlarında Dr. Küçük vardı.” diyen Cumhurbaşkanı Tatar, Dr.
Küçük’ün eşiyle birlikte o dönemde kendilerine liderlik etmelerinin önemli olduğunu ifade etti.
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Kıbrıs Türk halkının o günleri Dr. Küçük’ün liderliğinde birlik ve beraberlik sağlanmasıyla aştığını kaydeden Cumhurbaşkanı Tatar, 1974 Kıbrıs
Barış Harekatı ile de Kıbrıs'ta yeni bir dönemin başlangıcını gördüklerini, ardından Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti’nin kuruluşuyla bugünlere
kadar geldiklerini söyledi.

15 Kasım 1983’te Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti, Cumhuriyet Meclisi’nde ilan edilirken, hasta olmasına rağmen Dr. Fazıl Küçük’ün de orada
olduğunu ifade eden Cumhurbaşkanı Tatar, Dr. Küçük’ün Cumhuriyetin ilanına gözyaşlarıyla tanıklık ettiğini dile getirdi.

15 Ocak 1984’te hayatını kaybeden Dr. Küçük’ün, "Cumhuriyetin ilanını gördüğü için gözleri arkada kalmayacağı" şeklindeki sözlerine değinen
Cumhurbaşkanı Tatar, “Ruhu şad olsun, mekânı cennet olsun. Kendisi, Kıbrıs Türk halkının mücadelesinin bir simgesi olarak her zaman tarihimizde
haklı yerini koruyacaktır.” dedi.

Cumhurbaşkanı Tatar, Anıt Özel Defterine şunları yazdı:
“Özgürlük ve bağımsızlık mücadelesi Liderimiz Dr. Fazıl Küçük, Kıbrıs Türk halkının en karanlık günlerinde vermiş olduğun büyük mücadele,
halkımızı yok olmaktan kurtarırken, gösterdiğin yolda ilerleyen halkımız 20 Temmuz Barış Harekatı ile özgürlüğüne, bağımsızlığına, egemenliğine
ve kendi devletine kavuşmuştur. ‘Kıbrıs meselesi Türkiyesiz halledilmez’ şiarından aldığımız güçle, Anavatan Türkiye ile birlikte mücadele yolunda
ilerliyoruz. Huzurunda saygıyla eğilirken bir kez daha söz veriyorum: ‘Rum'un azınlığı olmayacağız, devletimizden, egemenliğimizden ve Anavatan
Türkiye'den asla vazgeçmeyeceğiz.’ Ruhun şad olsun.”
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MECLİS'TE YENİ OSB MÜJDESİ

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet Fatih Kacır, “2002’de sayıları 191 olan OSB’lerimizin sayısını bugün itibarıyla
364’e çıkarmış olduk. 33 OSB genişleme alanıyla birlikte 10 bin 661 hektar ve Kahramanmaraş Afşin’le birlikte 74
hektar daha yeni yatırım alanı oluşturduk.” dedi.

TBMM Genel Kurulu'nda, 2025 Yılı Merkezi Yönetim Bütçe Kanunu Teklifi'nin maddelerinin görüşülmesine devam
ediliyor. Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet Fatih Kacır, Genel Kurul’da milletvekillerinin sorularını yanıtladı. Son
bir yılda Türkiye’de planlı sanayi alanları faaliyetlerine ilişkin soru üzerine Bakan Kacır, “2002’den bu yana organize
sanayi bölgeleriyle, endüstri bölgeleriyle planlı sanayileşmeyi muazzam bir hızla bugünlere getirdik. 2002’de sayıları 191
olan OSB’lerimizin sayısını bugün itibarıyla 364’e çıkarmış olduk. Bugün itibarıyla diyorum çünkü bu vesileyle ilk kez
burada sayın milletvekillerimizin huzurunda dün Kahramanmaraş Afşin’de 74 hektar büyüklüğünde bir OSB’nin
kuruluşunu da tamamladığımızı ilan etmiş oluyorum.” ifadelerini kullandı.

“Son bir yılda 5 bin 978 hektar olan 12 OSB, 7 endüstri bölgesi, 4 sanayi alanı ilan etmiş olduk.” diyen Kacır, “Bunlara
Kahramanmaraş Afşin OSB’de 74 hektarlık ilave planlı sanayi alanını da dahil ettik. 33 OSB genişleme alanıyla birlikte
10 bin 661 hektar ve Kahramanmaraş Afşin’le birlikte 74 hektar daha yeni yatırım alanı oluşturduk. Son 22 yılda 48 bin
hektardan 146 bin hektara çıkardığımız planlı sanayi alanlarımızda üretimde olan parsellerin sayısını 11 binden 59 bine,
çalışan sayısını da 415 binden 2 milyon 700 bine yükselttik.” şeklinde konuştu.

AFŞİN OSB İLE OSB SAYISI 364’E ULAŞTI

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı tarafından; 1 yeni OSB’ye daha sicil verilerek tüzel kişilik kazandırıldı, toplam OSB sayısı
364’e yükseldi. Yeni kurulan 74 hektar büyüklüğündeki Afşin OSB ile bölge; Türkiye’nin geleceğinin temelleri olan
üretim ve kalkınmanın öncüsü olmaya devam edecek.
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"TÜRKİYE-İRAN TARIM ALANINDA İŞ BİRLİĞİ
TOPLANTISI" TOBB'DA GERÇEKLEŞTİRİLDİ

"Türkiye-İran Tarım Alanında İş birliği Toplantısı", Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği'nde (TOBB) gerçekleştirildi.

Tarım ve Orman Bakanı İbrahim Yumaklı, buradaki konuşmasında, İran ile son yıllarda artan karşılıklı üst düzey
ziyaretlerin, birbirine komşu ve dost olan iki ülke arasındaki ilişkileri her bakımdan daha ileri seviyeye taşıdığını
bildirdi.

Çok boyutlu ve kapsamlı hale gelen ilişkilerin, ekonomik ve ticari alanda da güçlenerek devam ettiğine işaret eden
Yumaklı, "Sayın Cumhurbaşkanlarımızın belirttiği gibi, Türkiye olarak, İran ile ikili ticaret hacmimizin 30 milyar
dolarlık hedefe ulaşması için iş birliği alanlarını çeşitlendirmeye büyük önem veriyoruz." diye konuştu.

Bakan Yumaklı, bu kapsamda ticaretin çok önemli bir payı olan tarım alanında da çalışmaları hızla sürdürdüklerini
belirterek, bu ülkeyle tarım alanında ilk iş forumunu 2016'da gerçekleştirdiklerini anımsattı.

"TEK TARAFLI YAPTIRIMLARI TASVİP ETMİYORUZ"

Bugüne kadar ülkelerin potansiyellerinden çeşitli sebeplerle yeterince istifade edemediklerine dikkati çeken Yumaklı,
şöyle devam etti:

"Ticaret ve yatırımlar başta olmak üzere ilişkilerimizi halklarımızın refahını artıracak şekilde ileriye taşıma irademizi
koruduk. 2012'de yaklaşık 22 milyar dolara ulaşan ikili ticaret hacmimiz son yıllarda kayda değer oranda gerilemiştir.
Bunun temel nedeni İran'a uygulanan yaptırımlar ve Kovid-19 salgını olmuştur. Salgın geride bırakılmış olmakla
birlikte, yaptırımların ticareti engelleyici etkileri maalesef halen sürmekte. Türkiye olarak buradaki tutumumuzu
koruyoruz. Tek taraflı yaptırımları tasvip etmediğimizi, bu tür baskı araçlarına başvurulmasının amaca hizmet
etmediğini her zaman dile getirdik. Sayın Cumhurbaşkanı'mızın da her zaman dile getirdiği gibi yaptırımlar nedeniyle
komşumuz İran ile ekonomik ve ticari ilişkilerimizi sonlandırmadık, bundan sonra da sonlandırmayacağız. Mevcut
durumda yaptırımlar, İran ile iş ilişkilerimizde özellikle bankacılık sisteminden kaynaklanan sorunlara yol açıyor. Bu ve
benzeri sorunların kısa zamanda çözüme kavuşturulmasını ümit ediyoruz."

Bakan Yumaklı, ülkelerin 2023'te ticaret hacminin 5,5 milyar dolar seviyelerinde gerçekleştiğinin bilgisini vererek, bu
hacmin yaklaşık yüzde 16,6'sının tarımsal üründen kaynaklandığını söyledi.

Geçen yılın ilk 10 aylık döneminde tarımsal ticaret hacminin bir önceki yılın aynı dönemine kıyasla yüzde 30 civarında
artış göstererek, 854 milyon dolar seviyelerine yükseldiğini anlatan Yumaklı, bu durumun tarımın ülkelerin iş birliğinde
ne kadar önemli bir paya sahip olduğunu gösterdiğini bildirdi.
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Yumaklı, Türkiye ve İran arasında imzalanmış Tercihli Ticaret Anlaşması'nın 1 Ocak 2015 tarihinden beri yürürlükte
olduğunu belirterek, "Bugün geldiğimiz noktada, tarımsal ticaretin artırılması ve çeşitlendirilmesi için hem ticaret
anlaşmalarını hem teknik düzeyli anlaşmalarımızı hem de bugün gerçekleştirdiğimiz gibi iş forumlarını etkin şekilde
kullanmalıyız." değerlendirmesinde bulundu.

Bu forumun ilk yapıldığı 2016'dan bugüne tarımsal ticaret hacminin neredeyse yüzde 100'e yakın bir seviyede artış
gösterdiğine vurgu yapan Yumaklı, "Bu da bizlere sektörün birbirini tanımasının ve temas etmesinin ne kadar önemli
olduğunu ne kadar önemli bir olaya imza attığımızı bir kez daha göstermiştir." diye konuştu.

"TARIM ALANINDA ORTAK YATIRIMLARIMIZ ARTIŞ GÖSTERECEK"

Bakan Yumaklı, Türkiye'nin bir tarım ülkesi olduğunu, iş gücünün yüzde 16'sının geçimini tarımla sağladığını dile
getirerek, Türkiye'nin 700'ü aşkın ürün kategorisinde 200 ülkeye tarımsal ihracat gerçekleştirdiğini belirtti.

Türkiye'nin özellikle meyve, sebze, değirmencilik ürünleriyle kuru meyve ve kuru yemiş ihracatında dünyada önemli bir
paya sahip olduğunu anlatan Yumaklı, şunları kaydetti:

"Buğday unu, mısır nişastası, kiraz, limon, mandalina, şeftali, fındık, kuru üzüm, antepfıstığı, incir, kestane, ayva ve
kuru kayısı gibi ürünlerde dünya ihracatında ilk sıralarda yer almaktayız. Domates, biber, mercimek, bezelye, patlıcan ve
fasulye ihracatında da dünyada önemli bir paya sahibiz."

Bakan Yumaklı, Türkiye'nin, gıda işleme teknolojilerini etkin ve verimli bir şekilde kullanabildiğine işaret ederek,
makarna, kanatlı mamulleri, elma suyu, yumurta ürünleri, maya ve tütün gibi ürün gruplarında da ülkenin dünyada ilk 3
sırada yer aldığını söyledi.

Türkiye ve İran'ın, yakın coğrafyalarda olmaları sebebiyle benzer iklim ve toprak yapısına sahip iki ülke olduğunu ifade
eden Yumaklı, ticarette karşı durmanın, ülkelerin pazar payını ve rekabet gücünü azaltacağını söyledi.
Yumaklı, ortak olmanın, eşgüdüm halinde çalışmanın ve 3. ülke pazarlarına entegre olmanın daha doğru bir hamle
olacağını vurgulayarak, şu değerlendirmede bulundu:

"İkili ticari ve ekonomik ilişkilerimizin bir boyutunu da karşılıklı yatırımlar oluşturmaktadır. İki ülke ticaretinin daha
da gelişmesi için karşılıklı yatırımın teşvik edilmesi ve ticaretin önündeki engellerin kaldırılması gerektiğinin
farkındayız. Ülkemizin İran'da yaklaşık 2 milyar dolar yatırımı bulunmakta, ülkemiz şirketlerinin yatırımlarının İran
ekonomisine önemli katkıları da var. Bugüne dek İran'da 4,6 milyar dolar değerinde 56 proje üstlenen firmalarımız,
barajdan konut projelerine, kara yollarından turistik ve kültürel tesislere kadar pek çok başarılı proje gerçekleştirmiştir.
İnanıyorum ki tarım alanında ortak yatırımlarımız da bugün gerçekleştirdiğimiz forumlar vesilesiyle tesis edilecek ve
artış gösterecektir."

İran ile ticaretin gelişmesi için sınır bölgelerindeki faaliyetlere ve buralardaki altyapıya önem atfettiklerini anlatan
Bakan Yumaklı, "Sınır illerimizin ekonomik kalkınmasını artırmak ve İran ile sınır ticaretimizin daha aktif olması için
ülke olarak çalışmalarımız devam ediyor. Sadece ürün ticareti değil aynı zamanda tarımsal ekipman, bunların kurulumu,
modernizasyonu, sera inşası gibi pek çok alanda ülkemizde önemli bir iş birliği alanı olduğuna inanıyorum." şeklinde
konuştu.
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Grand Opera

*Burada her gün,
bir tatil hikâyesi!

Planlarını Erteleme

Fırsatları Yakala



0 548 810 55 15  grandoperacy İskenderun Cd No:14, Girne 9000

Muhteşem konfor ve eşsiz hizmet anlayışıyla
Grand Opera, unutulmaz bir konaklama
deneyimi sunuyor. 

Modern tasarımlı odalar, lezzet dolu
restoranlar ve keyifli sosyal alanlarla hem iş
hem de tatil amaçlı seyahatlerinizde huzuru
ve rahatlığı bir arada bulacaksınız. 

Şehrin merkezine yakın konumu ve sunduğu
özel hizmetlerle Grand Opera, konuklarına
ayrıcalıklı bir deneyim vadediyor.

Peyzajlı bahçeler içindeki bu lüks otel 16.
yüzyıldan kalma Girne Kalesi'ne ve Türkiye
ana karasına seferler sunan feribot
iskelesine 2 km uzaklıktadır.

Ahşap zeminli sade ve modern odalarda düz
ekran TV, mini bar, balkon ve çay-kahve
malzemeleri bulunur. Oda servisi 7/24
sunulur.

Otopark ve rahat restoran/barda servis
edilen açık büfe kahvaltı ücretsizdir. Diğer
imkanlar arasında alakart restoran, kafe,
açık havada bar ve jakuzi yer alır. Ayrıca
birinde havuz başında bar bulunan iki açık
havuz da mevcuttur.

Kumarhanede masa oyunları ve slot
makineleri vardır.

Minimum konaklama süresi kuralları
uygulanabilir.



Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın eşi Emine Erdoğan, Cumhurbaşkanlığı Külliyesi Devlet Konukevi'nin
bahçesinde düzenlenen Dünya Bankası İklim ve Kalkınma Liderlik Ödül Programı'nda yaptığı konuşmada, kendisine
verilen ödül için, "Bu son derece anlamlı ödülü, çocuklarımızın adil bir geleceğe kavuşması için tek yürek olmuş tüm
doğaseverler adına kabul ediyorum. Dünya Bankası Türkiye Temsilciliğine şükranlarımı sunuyorum." dedi.

   klim değişikliğinin artık yalnızca bir çevre sorunu değil, ülkelerin kalkınmasını ve refahını derinden etkileyen küresel
bir kriz, insanlık için büyük bir gelecek kaygısı olduğunu belirten Emine Erdoğan, tüm dünyada olduğu gibi Türkiye'nin
de içinde bulunduğu bölgede iklim değişikliğinin olumsuz etkilerinin ziyadesiyle hissedildiğini dile getirdi.

Emine Erdoğan, "İklim değişikliğiyle mücadelede, küresel olarak kritik bir eşikteyiz. Türkiye olarak bu krize, dünyanın
ortak evimiz olması şuuruyla yaklaşıyoruz." diye konuştu.

İklim değişikliğiyle mücadelenin çok boyutlu ve çok yönlü bir alan olduğunu aktaran Emine Erdoğan, bu yolda koyulan
hedeflere ulaşmak için ulaştırma, ticaret, sanayi, tarım, sağlık gibi birçok sektörde dönüşüm gerektiğine dikkati çekti.

İ

Emne Erdoğan'dan 13'üncü sürdürüleblrlk hedefne katkı sözü
    landa, Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanlığınca hazırlanan "Dünya Ortak Evimiz" başlıklı sürdürülebilir
kalkınma hedefi dünya maketi de yer aldı.

Birleşmiş Milletlerin (BM) iklim değişikliğiyle mücadele için belirlediği 17 küresel amacın bulunduğu bölüme, davetliler
bireysel sözleriyle destek vererek imzaladı.

Dünya maketindeki 13'üncü hedef olan "İklim Eylemi"ni seçen Emine Erdoğan, "2053 net sıfır emisyon ve yeşil kalkınma
hedefleri çerçevesinde ülkemizin iklim değişikliğiyle mücadele ve uyum politikalarına katkı sağlayacağım." sözünü
vererek imzasını attı.

Emine Erdoğan, maketin önünde katılımcılar ve gazetecilerle ayrı ayrı fotoğraf çektirdi.

A
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"Daha çok şmz var"

Törenin ardından katılımcılarla bir süre sohbet eden Emine Erdoğan, gazetecilerin, "Bu projeye başlarken işlerin bu
noktaya geleceğini düşünüyor muydunuz?" sorusu üzerine, "Başlarken bu kadar sonuç alacağım hiç aklıma gelmedi. Ödül
almak için de yapmadım bunları. Bunlar ekstradan. Bu ödülü, ülkem, milletim, altyapıyı hazırlayan akademisyenler,
çevreciler adına aldım." dedi.

"Aslında daha başındayız değil mi?" sorusuna karşılık da Emine Erdoğan, "Daha çok işimiz var ama hep birlikte bunu
başaracağımıza inanıyorum. Hele gençlerin buna inanması çok önemli. Başladığımız yerden gençlere devredeceğiz, onlar
devam ettirecek inşallah." ifadelerini kullandı.

"Vatandaşlara Sıfır Atık Projesi kapsamında bir çağrınız olur mu? Neler yapılabilir?" sorusu üzerine ise Emine Erdoğan,
vatandaşların zaten bu işi çok sahiplendiğini belirterek, "Halkımıza güveniyorum, mutlaka en iyisini yapacaklardır."
dedi.
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CHP Mersn Mlletvekl Gülcan Kış:
“Tasarruf Tedbrler Genelges Devlet Kurumlarına Uğramadı”

 Tasarruf Vatandaşa, Savurganlık Devlete: Kamu Kurumları Bütçeyi Silip Süpürdü!
“Bakanlıklara Bütçe Dayanmadı”
 “Yılın Bitmesine 1 Ay Kala Bütçeler Ekside”
 “Tasarruf Tedbirleri Genelgesi Devlet Kurumlarına Uğramadı”

CHP Mersin Milletvekili Gülcan Kış, kamu kurumlarının bütçelerini yılın bitmesine bir ay kala tükettiğini belirterek,
iktidarın “tasarruf tedbirleri” söyleminin halk üzerinde baskıya dönüştüğünü ancak devlet kurumlarının bu
tedbirlerden muaf tutulduğunu söyledi. Kış, devlet harcamalarındaki plansızlık ve savurganlığın, halkın alın teriyle
ödediği vergileri israf ettiğini ifade etti.

“Halk kemer sıkıyor, kamu savurganlığı sürdürüyor”

“Tasarruf tedbirleri adı altında vatandaşa dayatılan politika, bir kez daha halkı mağdur etmiş durumda. Vatandaş,
artan kira ve faturaları ödemekte zorlanırken, kamu kurumları harcamalarını kontrolsüz bir şekilde sürdürüyor.
Tasarruf tedbirleri genelgesi nedense devlet kurumlarına uğramadı. 16 bakanlık, bütçelerini yılın bitmesine bir ay kala
tüketmiş durumda. Halktan tasarruf isteyen iktidar, kendi harcamalarını gözden geçirmiyor.”

Bütçesn Tüketen Bakanlıklar ve Kurumlar

CHP’li Gülcan Kış, bütçelerini erken tüketen bakanlık ve kurumların listesini paylaşarak, kamu
kaynaklarının plansız harcandığını belirtti:
 • Adalet Bakanlığı
 • Milli Savunma Bakanlığı
 • Sağlık Bakanlığı
 • Milli Eğitim Bakanlığı
 • Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanlığı
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Ayrıca, bütçesini bitiren diğer dikkat çekici kurumlar ise şöyle sıralandı:

 • Kültür ve Turizm Bakanlığı
 • Milli İstihbarat Teşkilatı Başkanlığı (MİT)
 • Hakimler ve Savcılar Kurulu
 • Türkiye Büyük Millet Meclisi (TBMM)
 • Diyanet İşleri Başkanlığı
 • İletişim Başkanlığı
 • Gelir İdaresi Başkanlığı
 • Tapu ve Kadastro Genel Müdürlüğü
 • Göç İdaresi Başkanlığı
 • Milli Saraylar İdaresi Başkanlığı
 • Strateji ve Bütçe Başkanlığı
 • İklim Değişikliği Başkanlığı

“Bu rakamlar, iktidarın bütçe disiplini konusundaki başarısızlığını gözler önüne seriyor. Halkın alın teriyle ödediği
vergiler, plansız harcamalarla tüketiliyor. Vatandaş daha fazla fedakarlık yapamaz.”

“Tasarruf Önce Devlet Kurumlarından Başlamalıdır”

Gülcan Kış, tasarruf tedbirlerinin yalnızca halk üzerinde uygulanmasına sert tepki göstererek şunları söyledi:

“Tasarruf, önce saraydan, bakanlıklardan ve lüks makam araçlarından başlamalıdır. Vatandaş kemer sıkarak geçinmeye
çalışırken, kamu kurumlarının bu savurganlığı kabul edilemez. Halkın her kuruşunda hakkı vardır ve bu savurganlığın
hesabı mutlaka sorulacaktır.”

“Bu Harcamaların Hesabını Vereceksnz”

CHP Mersin Milletvekili Gülcan Kış, kamu harcamalarının denetlenmesi ve şeffaflığın sağlanması gerektiğini
vurgulayarak şunları söyledi:
 
“Bu milletin alın teriyle ödediği vergiler, birkaç kişinin keyfi harcamalarına kurban edilemez. Devlet, tasarrufa en başta
kendisi uymalıdır. Biz CHP olarak, bu harcamaların hesabını sormak için mücadele etmeye devam edeceğiz.”
 
CHP’li Gülcan Kış’ın açıklamaları, kamu harcamalarının yeniden denetim altına alınması ve tasarruf politikalarının
adaletli bir şekilde uygulanması gerektiği tartışmalarını yeniden gündeme taşıdı. Gülcan Kış, konuyu Meclis gündemine
taşıyacaklarını ve gerekli adımların atılması için kararlı bir şekilde çalışacaklarını ifade etti.
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“Toplumun haber alma hakkı kapsamında basın özgürlüğü
önemlidir. Bu görevi yerine getiren gazeteciler, kamu yararı için
görev yapmakta, toplumun gözü, kulağı, aynası ve sesi
olmaktadır.

Fedakârca görevini yapan gazetecilerin başta iş güvencesi olmak
üzere ekonomik ve sosyal haklarının sağlanması, doğru ve tarafsız
habere ulaşmanın da ön şartı niteliğindedir. Bu nedenle,
milletimizin haber alma hakkı için görevini yerine getiren
gazetecilerin özlük haklarının yasal olarak düzenlenmesi
gerekmektedir.

Bu doğrultuda gelişme sağlanması kolay olmamıştır. 4 Ocak
1961’de kabul edilen ve basın çalışanlarına önemli haklar tanıyan
212 Sayılı Fikir İşçileri Kanunu’nun 10 Ocak günü Resmi
Gazete’de yayımlanması üzerine dönemin gazete sahipleri bir
ortak bildiri ile 3 gün gazetelerini kapatma kararı aldılar. Bunun
üzerine gazeteciler, hak ve özgürlüklerini savunmak ve halkı
gazetesiz bırakmamak üzere “Basın” adlı bir gazete yayımlayarak
gazete sahiplerinin tutumuna karşı tavır aldılar. Gazetecilerin
kararlı tutumu ile yasa uygulanmaya devam edildi ve 1962’den
başlayarak 10 Ocak “Basın Bayramı” olarak kutlanmaya
başlandı.

TÜRK-İŞ Yönetm Kurulu adına Genel Başkan Ergün ATALAY,
“10 Ocak Çalışan Gazetecler Günü” 

veslesyle yazılı br açıklama yaptı.
 Açıklama şu şekldedr:

Bugün 10 Ocak Çalışan Gazeteciler Günü…

12 Eylül darbesi sonrası gelen iktidarlar döneminde gazetecilerin çeşitli güvenceler kazandıran 212 sayılı yasa büyük ölçüde
budandı ve içi boşaltıldı. Böylece 10 Ocak Gazeteciler Bayramı da, basın çalışanlarının özgürlük ve haklarının tümüyle
budandığı bir günün adı olarak kaldı.

Haber alma hakkının sağlıklı olmasını sağlayan gazetecilerin çalışma ve yaşama şartlarının geliştirilmesi için, tüm sivil toplum
ile kamu kurum ve kuruluşları olarak gereken destek verilmelidir.”
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TOBB Denz Tcaret Odaları Konsey Toplantısı gerçekleştrld
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Deniz Ticaret Odaları Konsey Toplantısı, TOBB Başkanı M. Rifat
Hisarcıklıoğlu’nun evsahipliğinde, Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanı Murat Kurum, Ulaştırma ve Altyapı
Bakan Yardımcısı Durmuş Ünüvar ve konsey üyelerinin katılımıyla TOBB İkiz Kuleler’de yapıldı. 

Toplantının açılışında konuşan TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, Deniz Ticaret Odaları Konseyi'nin hükümetle
yaptığı istişarelerin olumlu netice verdiğini söyledi.

Tersanelerin, yat limanı sayısı ve tekne bağlama kapasitesinin önemli ölçüde artırıldığını, tersanelerin kira süresinin
uzatıldığını belirten Hisarcıklıoğlu, şunları kaydetti:

"Gemi inşa sanayisinde, dünyada tanınan marka haline geldik. Her türlü gemiyi, anahtar teslim yapacak kapasiteye
ulaştık. Kendimize yeterli olmanın ötesinde, bütün dünyaya her tür gemi ihraç etmeye başladık. Türk denizciliği, iyi bir
ivme yakaladı, ülkemizin yıldız sektörlerinden biri haline geldi."
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Hisarcıklıoğlu, Türkiye'nin dünyadaki ilk 10 ekonomi arasına girme hedefi doğrultusunda, kamu ve özel sektörün
birlikte çalışmasını sürdürmesi gerektiğini işaret ederek, küresel ticarette en stratejik sektör konumundaki denizciliğin
milli varlık ve servet olarak görülmesi gerektiğini dile getirdi.

Denizcilik sektörünün canlılığını ve işlerliğini korunmasının önemine işaret eden Hisarcıklıoğlu, "Yoksa artan ticaret
hacmi, yabancı taşıma şirketlerine yarayacak. İhracat hedeflerimize uygun gemi inşa sanayimizi, deniz taşımacılığını,
limanlarımızı, daha fazla büyütmeli desteklemeliyiz. Deniz filomuzu ve gemi sanayimizi güçlendirmeliyiz, koster
filomuzu yenilemeliyiz." diye konuştu.

Hisarcıklıoğlu, gemi filosunu geliştirmenin yolunun da tersaneleri güçlendirmekten geçtiğine dikkati çekerek, gemi ve
yat inşa sanayisini yenilikçi teknolojilerle donatarak rekabet gücünün artırılması gerektiğini belirtti.

Ülke limanlarına ve tersanelere gelen gemilerin en büyük sorunlarından olan çevre cezalarının uluslararası uygulamalarla
benzer olması gerektiğini vurgulayan Hisarcıklıoğlu, şu ifadeleri kullandı:

"Kruvaziyer gemilerin diğer limanlarımıza da uğramalarını sağlayacak teşviklerle çeşitliliği artırmalıyız. Sektörümüzün
büyümesinin önündeki en büyük sıkıntı, hala finansman temininde yaşanmakta. Ticari kredilerle ilgili çeşitli
kısıtlamalarda rakiplerimiz karşısında zayıf kalıyoruz. Denizcilik sektörünün geleceği açısından önemli bir husus da yeşil
dönüşüm. Bunun maliyetini karşılayabilmek için ilave yatırım ve finansman ihtiyacı doğmakta. Deniz ticaret filomuzu
büyütmek ve limanlarımızın kapasitesini geliştirmek için atacağımız adımlarla denizcilik sektörümüzü daha güçlü ve
rekabetçi hale getireceğimize inanıyoruz. Sektörümüze yeni ve daha kapsamlı hizmetler sunabilmek üzere çalışmaya
hazırız."

"Denz yolu taşımacılığı, küresel tcaret çn hayat önemde"

Hisarcıklıoğlu, Türk sahipli gemi filosunun yaklaşık 52 milyon tonla dünyada 11. sıraya yükseldiğini anlatarak, "Ülke
ihracatının yüzde 56'sı yani 145 milyar dolarlık tarım ve sanayi ürünü deniz yoluyla gönderildi." dedi.

Ekonominin neredeyse 14 yıldır kesintisiz büyümesinde, denizcilik sektöründeki gelişmelerin büyük payı olduğunu dile
getiren Hisarcıklıoğlu, şu değerlendirmede bulundu:

"Zira ulaşım olmadan ne fabrika çalışır, ne de ürünler pazara ulaşır. Hedefimiz, yakaladığımız bu performansı devam
ettirmek ve artırmak olmalı. 2024'te küresel ticaret hacmi, önceki seneye göre 1 trilyon dolar arttı ve 33 trilyon dolara
ulaşarak tarihi zirvesini gördü, 2025'te de artmaya devam edecek. Bunun da büyük kısmı deniz yollarından geçiyor.
Dolayısıyla deniz yolu taşımacılığı küresel ticaret açısından hayati önemde. Biz de bundan payımızı almalıyız."

 "Gem nşa sanaymz desteklemelyz"

Bakan Kurum
Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanı Murat Kurum, deniz ticaretinin tarihin bütün dönemlerinde ülkelerin
geleceği için büyük önem arz ettiğini, deniz yolları üzerinde hakimiyet kuran devletlerin daima güçlü olduğunu söyledi.

Bakanlık olarak "Türkiye Yüzyılı Vizyonu" çerçevesinde denizlerin korunması adına yenilikçi projeleri uyguladıklarını
söyleyen Kurum, "Denizel alanlarda yürütülecek çalışmaların etkinliğini ve verimliliğini artırmak için Sürdürülebilir
Mavi Ekonomi Planı ve Deniz Saha Planlaması'nı hayata geçiriyoruz. Atıkların denize deşarjını önleyecek, deniz
canlılarını koruyacağız. Başarımızı ölçecek, eksik yönlerimizi giderecek ve en kısa süre içerisinde aynı uygulamayı tüm
denizlerimize yayacağız." dedi.
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Ulaştırma ve Altyapı Bakan Yardımcısı Durmuş Ünüvar da yeşil dönüşüm için denizcilik sektörünü destekleyeceklerini ve
denizcilik filosunu yenileyeceklerini bildirdi.

Denizciliği geliştirecek yasal düzenlemeleri ve denetimleri artırdıklarını ifade eden Ünüvar, "Yatırımların önünü açtık,
limancılığımızı ve tersaneciliğimizi geliştirdik, kıyılarımızı deniz yapılarıyla donattık, deniz ulaşımını teşvik ettik,
güvenli ve emniyetli deniz yolu taşımacılığını tesis etmek için kıyılarımızda seyir, can, mal ve çevre emniyetinin amacıyla
gemi takip ve kontrol sistemleri kurduk." dedi.

Ünüvar, Türk bayrağının dünyanın en prestijli bayrakları arasında yer aldığına dikkati çekerek, Türk sahipli filonun
dünyada 11'inci sıraya yükseldiğini belirtti.

Geçen yıl kruvaziyerle taşınan yolcu sayısının 1,9 milyon olduğunu ifade eden Ünüvar, bu yıl 2 milyonun üzerinde
yolcuyu ağırlayacaklarını dile getirdi.

Denizcilerin üzerindeki yükü paylaşmak için 2024'te ÖTV'siz yakıt uygulamasını hayata geçirdiklerini anımsatan
Ünüvar, şu ifadeleri kullandı: "Sektörümüze yaklaşık 3,9 milyar liralık ÖTV'si sıfıra indirilmiş yakıt desteği verdik.
Yeşil dönüşüm için denizcilik sektörümüzü destekleyecek, denizcilik filomuzu yenileyeceğiz. Denizcilikte yeşil dönüşüm
için yürürlüğe koyduğumuz ve martta yenilediğimiz hurdaya ayrılan Türk bayraklı gemilerin yerlerine yeni gemi inşa
edilmesi teşvikine dair yönetmelik kapsamında destek mekanizmasını oluşturduk. Bu kapsamda bugüne kadar 4 gemi için
14 milyon dolarlık teşvik sağladık. Bu yıl da teşvik kapsamını geliştirerek daha fazla geminin yenilenmesini ve çevreci
teknolojilere uyum sağlamasını hedefliyoruz."

 Ulaştırma ve Altyapı Bakan Yardımcısı Durmuş Ünüvar
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Memur-Sen Genel Başkanı Al Yalçın, Çalışma ve Sosyal Güvenlk Bakanı Vedat
Işıkhan’a br zyaret gerçekleştrd. Zyarette 2025 yılının lk altı ayı çn yüzde 15 ve
yüzde 10 refah payı teklf Bakan Işıkhan’a letld.

Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığı’nda gerçekleştirilen ziyarete Ali Yalçın ve Bakan Vedat Işıkhan’ın yanı sıra
Memur-Sen Genel Başkan Yardımcıları Levent Uslu ve Hacı Bayram Tonbul katıldı. Konu ile ilgili sosyal medya
hesabından bir açıklama yapan Genel Başkan Yalçın, “Memur-Sen’in enflasyonu gören öngörüsü, toplu sözleşme
masasında imza atmama haklılığını gözler önüne sermiştir. 2025 yılı ilk altı ayı için yüzde 15 ve yüzde 10 refah payı
teklifimize; noter görevi üstlenerek sessiz kalan hatalı Hakem Kurulu kararının telafisi için refah payı talebimizi ÇSGB
Bakanı Işıkhan’a ilettik. Bir buçuk yıl önce ne söylediysek, hangi karara itiraz ettiysek geçerliliğini koruyor. Ocak
ayında ilk 6 aylık artış, mutabakat sağlayamadığımız teklifimiz olan yüzde 15 zam ve yüzde 10 refah payı şekliyle
başlamalıdır. Kamu görevlilerimizin kayıplarının telafisi için refah payı iyileştirmesi istiyoruz” ifadelerini kullandı.

Sorunların çözümü noktasında Memur-Sen’in taleplerini önemsediklerini ifade eden Bakan Işıkhan ise kamu
görevlilerinin lehine atılacak her adım için yapılan istişarelerin önemli olduğuna vurgu yaptı.
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BAĞKURLU ALMADIĞI HİZMETİN BEDELİNİ CEZALI ÖDÜYOR İki aydan fazla süreyle sigorta prim borcunu
geciktiren esnafımız hem hastaneye gidip muayene olamıyor hem de tedavi için gereken ilaçları eczaneden alamıyor. Bu
hizmeti sadece esnaf alamamakla kalmıyor bakmakla yükümlü ailesi de aynı şekilde yararlanamıyor. Aynı zamanda
ödemeyi yatırmakta zorluk çekip geciktirdiği zaman olmadığı muayenenin ve almadığı ilacın bedelini faiziyle geri
ödemek zorunda kalıyor. Sn. Cumhurbaşkanımız yapılandırmaya ve sürenin uzatılmasına imkan sağlıyordu fakat yeni yıl
itibariyle artık uzatma yapılmıyor. Bizim ricamız bu sürenin 1 yıl daha uzatılması ve önemli bir mesele olan 7 bin 200
prim günü dolduran esnafımızın sağlıktan yararlanmasına imkan sağlanmalı. Esnafımızın ve ailelerinin mağdur
olmaması için sağlık hizmetlerinden eksiksiz faydalanmanın önü açılmalı. YAPILANDIRMA İLE ESNAFIN PRİM
BORCUNU ÖDEMESİ SAĞLANMALI Prim borcu olan esnaf ve sanatkarlarımız yeni yıl itibariyle sağlık
hizmetlerinden faydalanamıyor. Mevcut ekonomik koşullarda artan maliyetler karşısında ayakta kalmaya çalışan
esnafımız sigorta primini geciktirebiliyor. Zaten sigorta primini ödemeyenlerin özel hastaneye gidecek ya da pahalı
ilaçları alacak durumu yok. Esnafımızın ve ailesinin mağdur olmaması için sağlık hizmetlerinden kesintisiz
faydalanabilmesinin önü açılmalı. Bunun için de yeni bir yapılandırma kanunu çıkarılarak esnafımızın gecikmiş prim
borcunu sıfır faizli ya da düşük faizli kredi ile ödeme imkanı verilmeli.
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TÜBA’DAN KAYNAKLARI KORUMA ÇAĞRISI
 

TÜBA gıda ve su israfına karşı bilimsel farkındalığı artırmak, bu konuda araştırmaları teşvik etmek ve çözüm önerileri sunmak üzere
TÜBA-Gıda ve Beslenme Çalışma Grubu Yürütücüsü Prof. Dr. Kazim Şahin ile Prof. Dr. İrfan Erol editörlüğünde hazırlanan

“Gıda, Su Kaybı ve İsrafı” adlı eseri kamuoyuyla paylaştı.

TÜBA- Gıda ve Beslenme Çalışma Grubu tarafından aynı isimde İstanbul’da düzenlenen sempozyumda son yıllarda hızla
artan nüfus, düzensiz kentleşme, kontrolsüz sanayileşme ve iklim değişikliğinin küresel dinamikler, dünyada yaşanan
büyük değişim ve sonuçları tartışılmıştı. Alanın uzmanları, akademisyenler ve araştırmacıların katıldığı sempozyumdaki
çalışmalar TÜBA tarafından eser haline dönüştürüldü. Eserle gıda ve su kaynaklarının korunması ve sürdürülebilir
yönetimi konusunda yol haritası ortaya konuldu. Gıda ve su israfının boyutlarını ortaya koyan eser, israfın azaltılması
için yenilikçi ve sürdürülebilir stratejiler geliştirilmesi, toplumun tüm kesimlerinde farkındalık yaratılması ve bireyden
topluma, yerelden küresele her paydaşın sorumluluğunu yerine getirmesi için bir rehber niteliği taşıyor.

Dünyada üretlen gıdanın yaklaşık üçte br sraf edlyor.

Akademi’nin Türkiye’nin bilimsel bilgi birikimine katkıda bulunma yanında küresel sorunlara çözümler sunan
çalışmalara öncülük etme misyonunu yerine getirdiğinin altını çizen TÜBA Başkanı Prof. Dr. Muzaffer Şeker, yaşanan
küresel değişimin en önemli sonuçlarından birinin, gıda ve su kaynaklarının verimli ve sürdürülebilir bir şekilde
yönetilmesi konusunda karşılaşılan zorluklar olduğunu ifade etti. Prof. Dr. Şeker: “Gıda ve su kaynaklarının daha
verimli kullanıldığı, israfın minimuma indirildiği bir gelecek inşa etmek için hepimize büyük sorumluluklar düşüyor.
Bugün geldiğimiz noktada dünya genelinde gıda ve su kaynaklarına erişim ve bu kaynakların dağılımı önemli bir sorun.
Sadece ülkelerin ekonomik ve sosyal politikalarının değil, aynı zamanda küresel sürdürülebilirlik hedeflerinin de
üzerinde tartışılmasına ihtiyaç var. Kaynakların sınırlı olmasından ziyade dağıtımın adaletli olmaması küresel düzeyde
sorunları derinleştiriyor. Ne yazık ki, dünyada üretilen gıdanın yaklaşık üçte biri israf edilmekte ya da kaybolmaktadır.
Aynı şekilde, su kaynakları üzerindeki aşırı baskı ve dengesiz kullanım, bu hayati doğal kaynağın gelecekte ciddi bir
krize dönüşebileceğini gösteriyor. Küresel ölçekte ekolojik, ekonomik ve sosyal sorunlara neden oluyor. Temiz suya
erişimi olmayan milyonlar düşünüldüğünde insanoğlu için bu israfın önlenmesi gelecek nesillere karşı sorumluluk
açısından da bir mecburiyet.” dedi. Eserin akademik dünyada, kamu politikalarında ve toplumsal farkındalık alanında
önemli bir boşluğu dolduracağını belirten Şeker, eserin gıda ve su israfıyla mücadelede topluma ve bilim dünyasına
önemli katkılar sağlayacağına olan inancının tam olduğunu söyledi.
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İsrafı önlemek çn breysel, toplumsal ve kurumsal stratejler gelştrlmel

TÜBA Asli Üyesi Prof. Dr. Kazim Şahin ise gıda ve su kaybı ile israfını önleme eyleminin bireysel, toplumsal ve kurumsal düzeylerde çeşitli stratejiler
içerdiğine dikkat çekti. Prof. Dr. Uysal “Bireysel düzeyde, ihtiyaçlar doğrultusunda alışveriş yaparak gereksiz gıda alımının önüne geçmek, gıdaların
doğru şekilde saklanmasıyla bozulmalarını ve israfını önlemek, artan yemekleri yaratıcı tariflerle değerlendirmek veya dondurarak daha sonra
kullanmak, ayrıca diş fırçalarken, bulaşık yıkarken veya banyo yaparken suyu kapatarak su tüketimini azaltmak önemlidir. Gıda ve su israfının
zararları konusunda toplumu bilinçlendiren kampanyalar düzenlemek, okullarda ve toplum merkezlerinde bu konularda eğitim programları
oluşturmak, ihtiyaç sahiplerine destek olmak amacıyla gıda bankalarının kurulmasını teşvik etmek gereklidir. Kurumsal ve politik düzeyde, gıda
israfını önlemeye yönelik yasaların çıkarılması ve uygulanması, akıllı tarım uygulamaları ve su tasarrufu sağlayan sulama tekniklerinin kullanılması,
tedarik zincirinde meydana gelen kayıpları azaltmak için lojistik süreçlerin iyileştirilmesi ve gıdaların taşınma ve depolanma koşullarının optimize
edilmesi gerekmektedir. Teknolojik ve yenilikçi çözümler olarak, dronlar, sensörler ve yapay zekâ destekli sistemler kullanarak tarımda verimliliği
artırmak ve su kullanımını optimize etmek, gıda atıklarının biyogaz üretimi veya organik gübre yapımı gibi yöntemlerle geri dönüştürülmesi,
gıdaların daha uzun sure taze kalmasını sağlayan yenilikçi ambalajlama çözümlerinin geliştirilmesi ve kullanılması teşvik edilmeli.” dedi. Prof. Dr.
Uysal işletmelerin gıda ve su israfını izleme, raporlama ve azaltma hedefleri belirlemeleri gerektiğini, tedarik zincirindeki tüm paydaşların iş birliği
yaparak israfı önleme konusunda ortak projeler geliştirmelerine ihtiyaç olduğunu söyledi. 
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Kıbrıs’ın Lezzet Hafızası Bu Ktapta!

Kıbrıs Mutfağına Akademik Dokunuş: “Gelenekten Geleceğe Kıbrıs Mutfağı” Kitabı Yayımlandı!

Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti Cumhurbaşkanlığı’nın desteğiyle hazırlanan ve Cumhurbaşkanlığı Kültür Yayınları’nın ilk eseri olan “Gelenekten
Geleceğe Kıbrıs Mutfağı” kitabı yayımlandı. Zengin tarihsel geçmişi, hikayeleri ve yapım teknikleriyle Kıbrıs mutfağını, gelecek nesillere aktarma
hedefiyle hazırlanan kitap; Yakın Doğu Üniversitesi Turizm Fakültesi Gastronomi ve Mutfak Sanatları Bölümü öğretim üyesi Erhun Ekinci, gurme
şef ve öğretim görevlisi Mustafa Şah ve Prof. Dr. Tülen Saner’in imzasını taşıyor. Kitabın yazarları, 11 Ocak Cumartesi günü saat 15.00’te Rüstem
Kitapevi’nde düzenlenecek imza gününde okuyucularla buluşmaya hazırlanıyor.

Geleneksel tarifler, kültürel hikayeler ve yapım tekniklerine odaklanarak Kıbrıs mutfak kültürüne ışık tutan kitap; sadece bir yemek kitabı olmanın
ötesine geçerek Kıbrıs’ın kültürel mirasını kayıt altına alan önemli bir çalışma olarak dikkat çekiyor.

İki bölümde kıbrıs mutfağı: Antik ve Otantik

Kıbrıs mutfağını “Antik Mutfak” ve “Otantik Mutfak” olmak üzere iki bölümde ele alan kitap; “Antik Mutfak” bölümünde dört bin yıllık geçmişi
okuyucularla buluşturuyor. Tarih kitaplarında adı geçen ancak bugüne kadar tarifi bulunmayan yemekler, hikayeleriyle birlikte sunuluyor. Bazıları
halen küçük değişikliklerle hazırlanan bu yemekler, Kıbrıs’ın kültürel zenginliğini gözler önüne seriyor. Otantik Mutfak bölümünde ise Kıbrıs’a özgü
yemeklerin kökenleri ve doğru hikayeleri anlatılıyor. Tarihsel araştırmalar ışığında, Kıbrıs yemekleriyle ilgili yanlış bilinen veya hayal ürünü olduğu
kanıtlanan pek çok hikaye düzeltiliyor.

Erhun Ekinci: “Kıbrıs’ın mutfak kültürünü bilimsel bir yaklaşımla
ele aldık ve okuyuculara eşsiz bir deneyim sunmayı hedefledik.”

Kitabın yeni nesil şefler ve gastronomi meraklıları için önemli bir kaynak olduğunu belirten Şef Erhun Ekinci, “Bu kitap, Kıbrıs mutfağının tarihsel
zenginliğini ve eşsiz lezzetlerini hem yerel hem de uluslararası alanda tanıtmak için atılmış büyük bir adım. Adanın mutfak mirası, yalnızca yemek
tariflerinden ibaret değil; kültürel etkileşimler, coğrafi zenginlikler ve tarihsel birikimin de bir yansıması. Bizler de bu zenginliği, bilimsel bir
yaklaşımla ele aldık. Okuyuculara eşsiz bir deneyim sunarken, geleneksel tatların yaşatılmasını ve geleceğe aktarılmasını hedefledik” dedi.
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Ayşe Gülçin İLHAN 

İMPARATOR 
 ŞUPPİLULİUMA 
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Ayşe Gülçin İLHAN 

MEDYA ÖZEL

Tarih okumalarına dünyanın milyonlarca yıl önceki oluşumundan başladığımda neolitik dönem ve sonrası bana yeniçağ
tarihi gibi gelmişti. Hani insanın ilk halinin dört ayaktan iki ayak üstüne geçmesinin binlerce yılı gerektirdiği o sıkıcı
dönemden gele gele ilk yerleşik düzene geçip ilk evleri yapmaları dolayısıyla aile olmaları ve hatta tarıma geçmeleri
devrimlerin en büyüğü olmalıydı o an için. Okumalar ilerledikçe ilk devletler onca şehir, mimari ve en önemlisi sanat
tarihçiler / arkeologlar için dönemin yaşamını yansıtan tabletler,( yazın yayınlar), süslemeler ve tasvirler. Sonrası bulmaca
çözer gibi çok çalışma gerektirse de geliyor zaten.

St. Pierre Kilisesinden anayola indiğimde hedefim Hatay arkeoloji müzesi idi. Mozaikler seni bekler dedim içimden. Bu
heyecan anlatılmaz, üniversitede hocalarımız meslek hastalığı derdi buna. Uzun zamandır görmediğim, çok özlediğim,
onların da beni beklediğini düşündüğüm bir sürü tanıdık aynı yerde beni bekliyordu sanki. Telefonu saatlerce sessize alıp
taş devrinden başladı yolculuk. Girişten başlayıp bölüm bölüm anlatmalı. Taş, tunç, neolitik derken müzenin belli
periyoda bağlanmış düzeni içinde karşıma yıllardır okurken hayran olduğum bir İmparator çıktı. O, sonuna kadar açtığı
kocaman gözleriyle sanki bana bakıyordu. Eski bir ahbabım gibi sevindim onu görünce. Bu 2. Şippiluliuma evet O.
Sakallı, iri ve sonuna dek açık gözleri, bukleli saçları, ilginç bir miğfer benzeri başlığın altında görünen oldukça irice bir
baş heykeli büst şeklinde müzenin tam başlangıcına konuşlanıvermiş. Geç hitit döneminde hüküm süren Şuppiluliuma’ya
ait heykel Hatay’ın Reyhanlı ilçesindeki Tell Tayinat höyüğünde yapılan kazılarda bulunmuş. Özgününde uzunluğu 1,5
metre ve 1,5 ton ağırlığında olan heykelin tamamının müzede sadece baş kısmı sergileniyor. Aslında heykelin bütününde
bir elinde mızrak diğer elinde başak demetinin olduğunu görseydi insanlar İmparatorun Hattuşaştan Hataya gelme
nedeninin Anadoluyu açlıktan kurtarmak olduğunu ve bu uğurda Akdenizdeki korsanlarla savaştığı, elindeki başak demeti
ve mızrakla bunu sembolize ettiği daha iyi anlaşılabilirdi. Bir imparator okudum ben ve okurken hayran oldum çünkü
halkı doyurdu önce, ilk düşüncesi insan oldu insanın refahı huzuru ve adaleti sonra hükümranlık. 

Adı hititçe bir kökten olan ilk kral. Anlamı ise saf kaynaklı demek. M.Ö 1430 larda yaşamış ve 35 yıl hüküm sürmüş
Anadolu topraklarında. Yakın doğu tarihi için önemli bir isim. Bizim tarihçiler askeri dehası açısından Kanuni’ye benzetse
de bence tartışılır bir durum. Hitit krallığını Hattuşaş’da İmparatorluğa taşımış ve bunu yaparken halkı fakirleşmemiş.

Dönemindeki tarih kroniklerine bakıldığında İmparator Şippiluliuma iyi ve adaletli bir hükümdar olarak tarihe geçmiş. 
Elinde bulundurduğu onca gücü iyiliğe kullamak kolay bir iş olmasa gerek. Halkı onu daima sevmiş ve sevginin olduğu
yerde huzur olmuş. İmparatorun hayatını okuduğumuzda kısa ömrünün savaşlarda geçtiğini görürüz. Diğer çoğu
hükümdarlar gibi. İmparatorun bu betimlemesi oldum olası hoş gelir bana. Sempatik biri, verdiğim selamı almış gibi ve
sanki beni bir yerlerden tanıyor gibi. 

Merhaba İmparator hazretleri dedim gülümseyerek ve bir iki fotoğraf çektikten sonra hitit dönemi duvar kabartmalarının
ziyaretini bitirip sessizce tekrar heykelin yanına dönüp hafiften kulağına eğilerek, hoşça kal dedim. İçimiz hep bir hoşça kal
ülkesi demiş ya şair işte öyle hoşça kal dedim ben de. 

Bir özet yapmak gerekirse; 
İyi insanlar unutulmaz tıpkı iyi masallar gibi. 
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Görmeniz gereken yerler!
londra
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Buckingham Sarayı

Buckingham Sarayı Birleşik Krallık hükümdarlarının yönetim merkezi ve Londra'daki ikametgâhı. Westminster Şehri'nde bulunan saray sık sık
devlet işlerinde ve yabancı devlet insanlarının ağırlanmasında kullanılır.

150 yıl kadar özel mülk olan sarayın arazisinde 1703'te Buckingham Evi olarak adlandırılan Westminster Dükü'nün konağı bulunmaktaydı. 1763'te
III. Georgetarafından Kraliçe Charlotte için alınan bina daha sonra "Kraliçenin Evi" olarak adlandırılmaya başlandı. 19. yüzyıl boyunca John Nash
ve Edward Blore gibi mimarlarca genişletilen binaya eklemeler yapıldı. Saray 1837'de Kraliçe Victoria'nın tahta çıkmasının ardından Londra'daki
ikametgâhı oldu.

Saraya 19. yüzyıl sonu ve 20. yüzyıl başında yapılan son eklemelerde doğu cephesine kraliyet ailesinin halkı selamladığı balkon yapılmıştır. II. Dünya
Savaşı'ndaki Alman bombardımanında yıkılan şapelin yerine Kraliyet Koleksiyonu'nun sergilendiği Kraliçe'nin Galerisi yapılmış ve 1962'de halka
açılmıştır.
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Tower Bridge

Tower Bridge (Türkçe anlamı: Kule Köprüsü), Birleşik Krallık'ın Londraşehrinde Thames Nehri üzerinde yer alan iki katlı bir açılır kapanır
köprüdür.

Yıllar boyunca, İngiliz başkenti nehir üzerinde kentin iki yakasındaki trafiği birleştirmiştir. Londra Kulesi'ne yakın olduğu için "Kule Köprüsü"
olarak adlandırılmıştır. 1894'te kullanıma açılan köprü, baskül köprü türü köprülerin en ünlülerinden biridir. Köprü yüksek seviyeden iki yatay
yürüyüş yolu ve aşağıdan bir araba yoluyla birbirine bağlanmış iki kuleden oluşur.

Yıllar boyunca İngiliz başkentinde nehir üzerinde kentin iki yakasındaki trafiği birleştirecek ilave bir köprüye gereksinim duyulmuştur fakat yapılması
planlanan köprü Londra Köprüsü ile Londra Kulesi arasında limana erişimi engellerdi. Sonunda iki mimar -Horace Jones ve John Wolfe Barry-
mükemmel bir çözüm buldu: bu, en büyük deniz araçlarının bile geçişine imkân veren açılır-kapanır bir köprüydü. 1876 yılında açılan köprü proje
yarışmasının sonucunda, Horace Jones'un köprü projesi 1884 yılında kabul edildi.
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Köprünün inşası 1886 yılında başlayıp 8 yıl sürdü. Köprü, nehrin iki yakasındaki iskelelere birer köprü inşa edilmesini, köprülerin arasındaki yolun
iki kanat halinde 83° açı ile açılarak nehir trafiğine izin vermesini öngörüyordu. O dönemde köprü kanatlarının açılması hidrolik bir düzenekle
sağlanmaktaydı. Bugün, hidrolik sistemin yerine elektrikli bir sistem kullanılmaktadır.
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Big Ben (resmi adıyla Elizabeth Kulesi), Londra'da Westminster Sarayı'nın yanındaki ünlü saat kulesi. Dünyanın en büyük ikinci dört yüzlü saatidir.
"Big Ben" aslında saat kulesinin çanının adıdır, ancak zamanla halk tarafından tüm yapıyı belirtmek için kullanılır olmuştur. 26 Haziran 2012
tarihinde kulenin ismi kraliçenin tahta çıkışının 60. yılı onuruna parlamentonun aldığı kararla "Elizabeth Kulesi" olarak değiştirilmiştir.

Kule, Augustus Pugin tarafından neo-Gotik tarzda tasarlanmıştır. 1859'da tamamlandığında, saati dünyadaki en büyük saatiydi. Kule 316 fit (96 m)
yüksekliğindedir ve zemin seviyesinden çan kulesine tırmanma 334 adımdır. Tabanı kare şeklindedir ve her iki tarafta 40 fit (12 m) boyutundadır.
Saatin kadranları 22,5 fit (6,9 m) çapındadır. İngiltere'nin dört ülkesi de kulede İngiltere için bir gül, İskoçya için devedikeni, Kuzey İrlanda için yonca
ve Galler için pırasa içeren kalkanlarda temsil ediliyor. 31 Mayıs 2009'da kulenin 150. yıl dönümü kutlamaları düzenlendi.

Big Ben, kulenin beş çanının en büyüğüdür ve 13,5 uzun ton (13,7 ton; 15,1 kısa ton) ağırlığındadır. 23 yıldır Birleşik Krallık'ın en büyük çanıydı.
Zilin takma adının kökeni sorgulanabilir; adını, kurulumunu yöneten Sir Benjamin Hall veya ağır sıklet boks şampiyonu Benjamin Caunt'tan alıyor
olabilir. Dört çeyrek çan, saati 15, 30 ve 45 geçe ve Big Ben gişelerinden hemen önce çalar.

Big Ben

Kule, tüm dünyada tanınan bir İngiliz kültürel simgesidir. Birleşik Krallık'ın ve parlamenter demokrasinin en önemli sembollerinden biridir ve
genellikle Londra'da çekilen filmlerin çekimlerinde kullanılır. Saat kulesi, 1970'ten beri I. Derece koruma altındaki bir binanın ve 1987'den beri
UNESCO Dünya Mirası Sit Alanı'nın bir parçasıdır.

Yapılan bir ankete katılan 2000 kişinin verdiği oylara göre Big Ben Birleşik Krallık'ın en önemli simgesidir.
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St Paul Katedrali
Aziz Paul Katedrali veya Paul Katedrali (İngilizce: St Paul's Cathedral), İngiltere'nin başkenti Londra'da bulunan
Anglikan katedrali ve Londra Piskoposluğunun merkezidir. Günümüzde hizmet veren katedral binasının inşa edilişi 17.
yüzyıla kadar dayanmaktadır. Yıkılıp yeniden yapılanlar sayılmazsa, bu katedral Londra'da bulunan beşinci Aziz Paul
Katedrali'dir. Bugün gerek yerli, gerek yabancı turistler tarafından kentin en çok ziyaret edilen yerlerinden biridir.
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Eski Sen Paul Katedrali

Dördüncü Sen Paul Katedrali veya 19. yüzyıl adlandırmalarıyla Eski Sen Paul ya da Büyük Yangın öncesi Sen Paul, 1087
yılında çıkmış olan bir yangından sonra Normanlar tarafından yapılmaya başlandı. 2 yüzyıl boyunca ayakta kalan katedral
1136'da bir başka yangında kül oldu. Üstü tahtadan yeni bir çatıyla kapatılarak tekrar hizmete girdi. 1256'da kökten bir
genişleme ve yenileme çalışması başladı. Bu çalışma da 1314'te bitti. Bu hâliyle katedral Avrupa'nın en yüksek üçünü
kilisesiydi. Yapılan araştırmalarda katedralin kuleleriyle birlikte toplam uzunluğunun 149 metre olduğu hesaplandı.
Yüzyıllarca hizmet veren katedralin kulesinin baş kısmı bir yıldırım düşmesi sonucu tahrip oldu. Bu Katolik ve
Protestanlar tarafından Tanrı'nın bu mezhepten hoşnutsuzluğunu dile getirmesi olarak yorumlandı. Katedral 1666 yılında
çıkan Büyük Londra Yangını'nda bütünüyle yıkıldı.
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GÜNÜN KİTAP ÖNERİSİ
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Romanın distopik dünyasında totaliter bir merkezî tek partinin yönetiminde gerçekleştirilen korku, propaganda ve beyin
yıkama ile halk ve hayat manipüle edilmektedir. Roman daha sonra ünlenecek olan Büyük Birader ve düşünce polisi gibi
kavramları içermektedir. Kitaptaki "çiftdüşün tekniği" ile karşıt kavramlar bir arada kullanılarak kişinin bariz gerçeğe
aykırı olanı kabul etmesi beklenir. Çünkü, kitaptaki düzende merkezî tek partiye bağlılık gösterilmesi için, insanın
gerekirse akla aykırı olanı bile doğru olarak kabul etmesi gerekir.

İngiliz tarih profesörü ve siyaset teorisyeni Gregory Claeys tarafından Bin Dokuz Yüz Seksen Dört romanını iyi anlamak
için Orwell'in Şovenizm Üzerine Notlar adlı denemesinin temel öneme sahip bir kaynak olduğu belirtilmiştir.
İngiliz yazar Aldous Huxley'in Cesur Yeni Dünya isimli romanıyla birlikte, Bin Dokuz Yüz Seksen Dört İngilizce
edebiyatın ilk ve en ünlü anti-ütopik eserlerindendir. 20. yüzyılın en etkili romanlarından biri olmasının yanı sıra, satış
anlamında da çok başarılı olmuştur.

Roman 1984 yılında sinemaya da uyarlanmıştır.

Birçok farklı dile çevrilen kitap Türkiye'de ilk kez Can Yayınları tarafından Türkçe olarak basılmıştır. 1 Ocak 2021
itibarıyla yazarın ölümünün üzerinden 70 yıl geçtiğinden, diğer eserleri gibi bu kitabın da telif hakları sona ermiştir.
Bunun ardından birçok yayınevi tarafından farklı Türkçe çevirileri de basılmaya başlamıştır.

Bin Dokuz Yüz Seksen Dört (özgün adı: Nineteen Eighty-Four), İngiliz yazar George Orwell tarafından kaleme alınmış
olan alegorik, distopik ve politik bir romandır. Romanın hikâyesi distopik bir dünyada geçer. Distopya romanlarının en
ünlülerindendir. Özellikle kitapta tanımlanan Big Brother (Büyük Birader) kavramı günümüzde de sıklıkla
kullanılmaktadır. Aynı zamanda kitapta geçen "düşünce polisi" gibi kavramları da yazar George Orwell günümüze
kazandırmıştır.

George Orwell bu romanı İskoçya'da, Jura Adası'nda, verem ile boğuşurken, 1947-1948 yılları arasında yazmış, ilk kez 8
Haziran 1949'da basılmıştır. Rus yazar Zamyatin'in Bizadlı eserinden esinlenen bu roman ilk başta "Avrupa'daki Son
Adam" (The Last Man in Europe) ismiyle yazılmış, ABD ve Birleşik Krallık'ta aynı anda satışa sunulan kitabın yayımcısı
adını pazarlama açısından Bin Dokuz Yüz Seksen Dört'e (Nineteen Eighty-Four) çevirmiştir.

Kitap sosyalizm karşıtı olarak suçlanmış fakat George Orwell buna karşı çıkarak 16 Haziran 1949 tarihinde yaptığı
açıklamada şöyle demiştir:

Yen romanımda (Bn Dokuz Yüz Seksen Dört) sosyalzme ya da br destekçs olduğum Brtanya İşç
Partsne br saldırı kastetmedm fakat merkezleştrlmş br ekonomnn yol açableceğ, hâlen
komünzm ve faşzmde kısmen gerçekleşmş olan bozukluklara değndm... Ktabın konusunun
Brtanya'da geçmes, İnglzcekonuşan ırkların doğuştan dğerlerne göre daha üstün olmadığını ve karşı
durulmadığı takdrde totaltarzmn herhang br yerde zafer kazanableceğn vurgulamak çndr.
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1985 yılında; 9 masa le başlayan Antakya yemekler yolculuğum... Henüz
yaş 12 d... Önce mutfak deneym, sonra servs tecrübes... Han derz ya;
en y yemek annemzn yemekler dye... İşte annem Dahye Sultan
yemekler... Babam Mehmet Devec'den servs adabı le lgl püf noktalar...

Ürettğmz ürünler daha y tüketmenz çn Antakya Bakkalı... Butk, kend
konusunda sürekl kendn yenlemeye çalışan br ale şrket... Profesyonel
şeflern ve deneyml servs elemanlarımızın szler çn sürekl eğtmden
geçerek hazır olması çn gayret eden ekp çalışması... Hatay Mutfağı'nın
İstanbul'dak lk ve gerçek adres...

Çıktığımız Hatay'a gelmeyen Hataya düşer sloganı le; Antakya yemeğnn
ve kültürünün güzel örneklern,
szlerle brlkte sunmak çn mücadele eden br takım çalışması...

www.hataygurme.com.tr

www.akdenzhataysofras.com.tr



Beda Ener
Bedia Ener Öztep (15 Haziran 1954, İstanbul - 13 Ocak 2025), Türk tiyatro, sinema ve dizi oyuncusu,
seslendirme sanatçısı.  17 yaşından itibaren seslendirme yaptı ve Türkiye'de ilk olarak sesi ile tanındı. Whoopi
Goldberg, Bette Midler, Jacqueline Bisset, Glenn Close, Helen Mirren gibi sanatçıları seslendirdi. Tiyatroda
ve televizyonda rol aldığı yapımlarda genellikle iyi anne, uysal kadın, güzel komşu rollerini canlandırdı;
özellikle 2006-2010 arasında yayımlanan Yaprak Dökümü'ndeki Neyyir Hanım rolü ile tanındı.

Beda Ener, 13 Ocak 2025'te 70 yaşında hayatını kaybett. 14 Ocak 2025'te Teşvkye Camnde düzenlenen
cenaze törennn ardından Ümranye Hekmbaşı Mezarlığına defnedld.
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